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Letošnje dolgo in vroče poletje se je nagnilo v lepo jesen, 
ki nas navdaja s čudovitimi barvnimi odtenki in zado-

voljivo letino na poljih in vrtovih. Prihaja čas, ko pospra-
vljamo kar smo sejali in negovali. Na vseh področjih, tudi 
pri delu naše lokalne skupnosti, le da naša »žetev«  ni tako 
strogo vezana na letni čas. 

Dolga, lepa in topla jesen se je prevesila v zimo. Kljub 
vztrajnosti in toplini sončnih žarkov vse bolj prevladujejo 
dolge noči in dnevna sivina z meglo. To turobno stanje pa 
že razbijajo prižgane sveče v adventnem vencu in praznič-
ne okrasitve na ulicah in domovih, ki nas vse bolj spomi-
njajo na prihajajoče božične in novoletne praznike in s tem 
tudi na dejstvo, da bomo kmalu zaključili leto 2015 in pri-
čeli živeti in ustvarjati leto 2016. 

Ob zaključku leta se ponavadi opravi inventura opra-
vljenega, obenem pa se posta-
vijo cilji za prihajajoče leto, 
ki je že kot tako priložnost za 
vsakega posameznika, tudi za 
občino. 

Ocena leta, ki ga zaklju-
čujemo je seveda stvar pre-
sojevalca in zornega kota, s 
katerega delamo to oceno. Z 
vidika občine lahko leto 2015 
ocenim kot leto, ko so bili do-
seženi pomembni cilji. Zaklju-
čili smo z investicijo izgradnje 
pomurskega vodovoda siste-
ma C, ki predstavlja največjo 
investicijo v naši občini v nje-
ni zgodovini. Spomladi, ko se 
bodo na omrežje priključili še 
vaščani Bunčan, bomo lahko 
z zadovoljstvom ugotovili, da 
smo dosegli cilj varne in zane-
sljive oskrbe naših občanov s 
pitno vodo za naslednjih ne-
kaj desetletij. 

Tudi naložba v osrednje parkirišče, je naložba za ne-
kaj desetletij naprej in lepo zaključuje obnovo osrednjega 
dela naselja Veržej. Želim si samo, da bi parkirišče pogosto 
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uporabljali  in da bi nado-
mestilo parkiranje na zele-
nicah in pločnikih. Prepri-
čan pa sem, da bo parkirišče 
s časom doseglo svoj namen.

Drugih večjih investicij v 
letošnjem letu ni bilo, smo pa 
na naši občini že zazrti v prihodnost, 
k novim priložnostim.  Letošnje leto smo tako namenili 
načrtovanju naših projektov, izdelavi projektne dokumen- 
tacije in umeščanju posameznih projektov v regionalne 
in državne razvojne programe. Uspešnost pri izvedbi na-
črtovanih ciljev je v veliki meri odvisna od sistema finan-
ciranja občin. Na tem področju smo namreč že kar nekaj 
let priča sistematičnemu zniževanju sredstev za delovanje 

občin. Ker je občina dolžna 
najprej zagotoviti financiranje 
obveznih nalog, se z zmanj-
ševanjem sredstev zmanjšuje 
predvsem obseg sredstev na-
menjenih investicijam. S spre-
jetjem proračuna za leti 2016 
in 2017 se sredstva še doda-
tno zmanjšujejo, pri čemer je 
žalostno dejstvo, da so takšen 
zakon z izjemo enega, podprli 
tudi vsi pomurski poslanci. K 
zmanjšanemu optimizmu nas 
sili tudi dejstvo, da bo razpisov 
v bodoče manj, manj pa bo 
tudi razpoložljivega denarja. 

Kljub temu smo v načr-
tovanju smeli že za naslednje 
leto. Končno bi si želeli na-
rediti nekaj na obnovi šolske 
stavbe, kjer pa je veliko odvi-
sno od drugega ustanovitelja, 
to je države.  Prav tako bi želeli 
narediti začetna dela pri pro-

jektu odvodnjavanja, kjer pa je veliko odvisno tudi od vseh 
vas, ki ste lastniki zemljišč, po katerih bo potekala inve-
sticija. Upamo na kakšno možnost pri rekonstrukciji cest, 

Spoštovane občanke in občani!
Naj vam novo leto prinese 
veliko vedrine in življenjskega 

optimizma! Čas, ki ga živimo in ki 
prihaja, prinaša več vprašanj kot 
odgovorov. Verjamem, da se ti 
skrivajo v naši največji vrednosti, 
v ljudeh samih! Želim Vam, da jih 
boste znali in zmogli najti v sebi in 
svojih bližnjih, najti prave priložnosti 
in uresničiti svoje sanje!
Mirne in doživete božične praznike 
ter srečno, zdravo in uspešno  
novo leto 2016!

Župan Občine Veržej
Slavko Petovar, dipl. inž. agr.
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Občinski svet se je v začetku decembra sestal na 8. re-
dni seji. Sprejel je program zbiranja komunalnih od-

padkov v občini Veržej za leto 2016, Odlok o spremembah 
in dopolnitvah Odloka o ustanovitvi javnega zdravstvene-
ga zavoda Zdravstveni dom Ljutomer, sistemizacijo dela v 
vrtcu Veržej za to šolsko leto, rebalans občine Veržej za leto 
2015, imenoval Občinsko volilno komisijo Občine Veržej, 
oblikoval predlog o imenovanju člana sveta območne iz-
postave javnega sklada Republike Slovenije za kulturne 

dejavnosti Ljutomer, imenoval odgovornega urednika 
občinskega glasila Fünkešnica in se seznanil s poročilom 
Nadzornega odbora Občine Veržej o pregledu delov za-
ključnega računa  proračuna Občine Veržej za leto 2014. 

Komunalno-stanovanjsko podjetje Ljutomer, d.o.o. izva-
ja gospodarsko javno službo zbiranja in prevoza odpadkov 
na območju občine Veržej, v skladu s koncesijsko pogodbo z 
dne, 1. 3. 2007 za obdobje 10 let. Z gospodarsko javno služ-
bo zbiranja in prevoza odpadkov se zagotavlja zbiranje in 
odvoz ostankov komunalnih odpadkov in odpadne embala-

ZAPIS Z 8. REDNE SEJE OBČINSKEGA SVETA OBČINE VERŽEJ

kjer imamo pripravljeno dokumentacijo za Kolodvorsko 
ulico. Med manjše projekte bi želeli uvrstiti izgradnjo av-
tomatskega namakanja na nogometnem igrišču, ureditev 
odra kulturne dvorane in pričetek rekonstrukcije gasilske-
ga doma v Veržeju. Pri projektni dokumentaciji bo imela 
prednost dokumentacija za nov vrtec. Potreb, idej in želja 
je še kar precej, občinski svet pa jih bo moral že v začetku 
leta uskladiti in vgraditi v vzdržen proračun za leto 2016.

Predbožični čas je tudi čas upanja, na vseh področjih, 
zato hočemo upati tudi pri razvoju naše občine.  K takšne-
mu, pozitivnemu razmišljanju nas lahko dodatno vzpod-
budijo tudi dogodki v predbožičnem času, ki potekajo v 
naši občini. Razstava jaslic v Marjanišču, Božična vas v 
Banovcih, blagoslov konjev, koncerti in druge družabne 
prireditve, vse to so dogodki, ki nas povezujejo in bogatijo. 

Vabljeni, da se jih udeležite!                 Slavko Petovar, župan

NAŠA FÜNKEŠNICA

Veržej in Verženci smo vedno radi nekaj posebnega. To 
nam je položeno v zibko. Pa naj gre za vsakodnevne 

dogodke ali za večje projekte. Radi naredimo stvari po svo-
je. Po veržensko. Največkrat so te stvari dobre in so nam 
vsem v ponos, drugim za vzgled. Takšno je tudi občinsko 
glasilo Fünkešnica. Ni samoumevno na vsake tri mesece 
napolniti glasila z zanimivimi vsebinami, ki bi bralca pri-
tegnile k branju od prve do zadnje strani. Ni samoumevno 
izdelati oblikovno privlačnega videza, ki kar vabi, da ga 
vzamemo v roke in prelistamo. Ni samoumevno sodelova-
nje tako širokega spektra piscev, ki se vključujejo v pisanje 
člankov, da glasilo postaja kronika naše občine. In nenaza-
dnje ni samoumevna podpora občine, ki omogoča izdajo 
in ima posluh za svoje občane. Vse to je narejeno po naše. 
In je dobro. Upam si trditi, celo odlično. Temelje občinske-
mu glasilu smo postavljali skupaj, pa vendar ne gre prezre-
ti gonilne sile pri ustanovitvi in prvega urednika, Janeza 
Krnca. Naj mu ob tem izrečem osebno zahvalo in zahvalo 
celotnega uredniškega odbora ter vseh bralcev Fünkešni-
ce, da smo v času njegovega urednikovanja Verženci dobili 
svoje glasilo. Predal ga je v odlični kondiciji, da lahko na-
daljujemo z zastavljenim delom naprej. Tudi zaradi tega je 
imenovanje na mesto urednika na nek način prijetna dol-
žnost, ki pa ravno zaradi tega nosi veliko odgovornosti, da 
se glasilo ohrani na takšni kvalitetni ravni, kot je bilo do 
sedaj, oz. se v nekaterih segmentih celo izboljša. Prostor 

za izboljšave vidim pred-
vsem v še bolj aktivnem 
sodelovanju bralcev, kar 
bo zagotovo eden izmed 
osrednjih izzivov, ki si jih 
zastavljam. Kljub namreč raz-
ličnim pozivom uredniškega  
odbora, da bi bralci sodelovali – ali z vprašanji, ki bi jim 
skušali iskati skupaj odgovore, ali z aktivnim vključeva-
njem v rubriko »Stare fotografije govorijo…«, vas nismo 
uspeli nagovoriti do te mere, da bi se aktivno vključili v 
sooblikovanje glasila. Po drugi strani pa se aktivno vklju-
čujejo vanj društva, šola in nekateri posamezniki, kar je 
vsekakor pohvalno. Tako je glasilo naše.   

Ob prevzemu funkcije urednika Fünkešnice se zahva-
ljujem občinskemu svetu za zaupanje, ki mi ga je s potrdi-
tvijo naklonil, hkrati pa obljubljam, da si bom prizadeval, 
da bo Fünkešnica vedno naša.

Ker je izdaja božična, naj izkoristim priložnost in v 
imenu uredniškega odbora vsem bralcem zaželim miru 
v pripravi na božič, ki naj nas spremlja skozi celotno leto 
2016. Miru za vse – zame, zate, za soseda, za mimoidočega. 
Da si bomo znali vzeti čas za vse in za vsakega, mu seči v 
roko in izreči iskrive besede. Tudi to je naše.

Ivan Kuhar, urednik
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že s smetarskim vozilom po gospodinjstvih, pravnih osebah 
in samostojnih podjetnikih, zbiranje in odvoz odpadkov z 
zbiralnic ločenih frakcij (ekoloških otokih), zbiranje in od-
voz kosovnih odpadkov iz gospodinjstev, zbiranje in odvoz 
nevarnih odpadkov iz gospodinjstev, prevzemanje, začasno 
skladiščenje in odvoz odpadkov iz gospodinjstev na zbir-
nem centru v Ljutomeru, upravljanje neaktivnega odlagali-
šča v Ljutomeru, upravljanje zbirnega centra v Ljutomeru in 
prevoz odpadkov v center za ravnanje z odpadki Puconci. V 
programu, ki ga je podrobneje predstavil Zdravko Lebarič, 
predstavnik podjetja koncesionarja, je opredeljeno območje 
izvajanje javne službe, vrste odpadkov, pogoji in načini za-
gotavljanja njihovega prevzemanja, koledar in časi prevze-
manja posameznih vrst odpadkov, ravnanje s prevzetimi 
odpadki, delo z javnostjo pri izvajanju javne službe ter druge 
storitve, potrebne za nemoteno izvajanje javne službe.  

Z novelo Odloka o ustanovitvi javnega zdravstvenega za-
voda Zdravstveni dom Ljutomer, ki ga je na seji podrobneje 
predstavila v.d. direktorja Zdravstvenega doma Ljutomer, 
Suzana Makoter, se omogoča temu javnemu zdravstvenemu 
zavodu razširitev obstoječih dejavnosti z drugim socialnim 
varstvom brez nastanitve za starejše in invalidne osebe in s 
fiziatrijo. Zaradi staranja populacije, daljše življenjske dobe, 
hitrejšega odpuščanja iz bolnišnic ter v zadnjem času ne-
zmožnosti plačevanja varstva za nego in oskrbo svojcev v 
socialno varstvenih ustanovah ostajajo starejši, invalidi in 
bolni v domači oskrbi. Ker se pričakuje sprememba strategi-
je in zakonov za zdravstveno nego in oskrbo ter nove oblike 
zavarovanja za dolgotrajno oskrbo in nego na domu, se v 
Zdravstvenem domu Ljutomeru skušajo na to pripraviti in 
temu primerno delo patronažne zdravstvene nege ustrezno 
nadgraditi.  Zdravstveni dom Ljutomer si prizadeva prido-
biti fiziatra, s čimer bi nastala nadgradnja te delujoče fizia-
trije in posledično izboljšanje zdravljenja in same kvalitete 
fizioterapije, ki jo izvajajo v zdravilišču Mala Nedelja, kjer se 
že opravlja fizikalna terapija. V termalnem kopališču je te-
rapevtska voda idealna za izvajanje fizikalne terapije v vodi. 

Z zaposlitvijo fiziatra bi bila storitev strokovno še bolj izpo-
polnjena. 

Sistemizacija dela v vrtcu Veržej za obdobje šolskega leta 
2015/16 je narejena v skladu s Pravilnikom o normativih 
za opravljanje dejavnosti predšolske vzgoje. V šolskem letu 
2015/16 vrtec deluje s tremi in pol skupinami. Vpisanih je 
52 otrok, vendar še vsi ne obiskujejo vrtca, ker še niso dovolj 
stari. 

Z rebalansom proračuna se spreminja višina in struktu-
ra prihodkov in odhodkov proračuna. Prihodki proračuna 
so tako načrtovani v višini 2.236.466,41 EUR, odhodki pa 
v višini 2.176.251,26 EUR. Tako prihodki kot odhodki se v 
primerjavi s sprejetim proračunom rahlo zmanjšujejo, pa 
tudi znotraj posameznih prihodkov in odhodkov prihaja do 
nekaterih strukturnih sprememb, o katerih so odločali člani 
občinskega sveta.

Na predlog Komisije za mandatna vprašanja, volitve in 
imenovanja so bili v Občinsko volilno komisijo imenovani 
naslednji člani: Boris Kolmanič (predsednik), Melita Mo-
ravec (namestnica predsednika), Manica Šerbinek, Alojz 
Pihler, Jožef Šonaja (člani), Petra Golob, Tanja Golinar in 
Mateja Gaberc (namestniki članov). 

Na poziv Območne izpostave javnega sklada Republike 
Slovenije za kulturne dejavnosti Ljutomer je v svet te izpo-
stave bil s strani Občine Veržej predlagan Ivan Kuhar. 

Ker je prejšnji odgovorni urednik glasila Fünkešnica Ja-
nez Krnc, zaradi nove službe v drugem okolju, podal pred-
časni odstop s te funkcije, je občinski svet na to dolžnost 
imenoval Ivana Kuharja. 

Nadzorni odbor v poročilu o pregledu delov zaključne-
ga računa proračuna Občine Veržej, ki ga je predstavil Pe-
ter Jerič, predsednik, ni ugotovil nepravilnosti pri vodenju 
poslovnih knjig in namenske porabe sredstev v proračunu, 
so se pa vsi prisotni strinjali, da bi bilo potrebno vzposta-
viti učinkovitejši način poročanja prejemnikov transfernih 
sredstev  o namenski porabi proračunskih sredstev.

Bojan Ferenc

Župan Slavko Petovar je konec septembra pripravil 
sprejem za zlato maturantko. To je postala Nina Mla-

denovič iz Veržeja. Nina je maturo opravljala že na spo-
mladanskem roku, a je zaradi napake pri ocenjevanju vlo-
žila ugovor. Komisija pri  Republiškem  izpitnem centru 
je ponovno pregledala njeno nalogo in ugovoru ugodila. 
Nina je tako postala šesta zlata maturantka ljutomerske gi-
mnazije v tej generaciji dijakov. Nini za ta izjemen dosežek 
čestitamo in ji pri nadaljnjem študiju na Medicinski fakul-
teti v Mariboru želimo veliko uspeha.

Občinska uprava

SPREJEM ZA ZLATO MATURANTKO

Fo
to

: a
rh

iv
 O

bč
in

e 
Ve

rž
ej



5 Fünkešnica 4/2015

:: ob inski utrip

            OBVEŠČA

Občina Veržej v številkah
Po podatkih Poslovnega registra Slovenije (stanje 16. 

11. 2015) je bilo v občini Veržej registriranih 100 poslov-
nih subjektov, od tega je bilo v obdobju januar – oktober 
2015 novoustanovljenih:

Družba z omejeno odgovornostjo d.o.o. 3
Samostojni podjetnik posameznik s.p. 6

V občini delujejo 4 podjetja (gospodarske družbe oz. 
samostojni podjetniki), ki se na podlagi podatkov iz letnih 
poročil v obdobju 2010-2014 štejejo med hitro rastoča 
podjetja (HRP). Katera so ta podjetja in kriterije za uvr-
stitev na seznam lahko preverite na spletni strani AJPES. 
(www.ajpes.si)

Novosti
Poslovni register Slovenije (PRS)

AJPES bo z novim letom pri registraciji s.p. preverjal ali 
je oseba, ki hoče registrirati določeno dejavnost na sezna-
mu davčnih neplačnikov za zadnjih 12 mesecev. Prav tako 
s.p. ne bo mogla postati oseba, ki je imela več kot 50 % 
neposredni delež v d.o.o., ki je bil v zadnjem letu izbrisan 
iz sodnega registra brez likvidacije po Zakonu o finančnem 
poslovanju, postopkih zaradi insolventnosti in prisilnem 
prenehanju. 

Letna poročila
AJPES vsem novoustanovljenim poslovnim subjektom 

(ustanovljeni v letu 2015) svetuje, da si pravočasno, še pred 
oddajo letnih poročil za leto 2015, uredijo predložitev le-
tnega poročila z e-podpisom. To pomeni, da predložitev 
letnega poročila potrdite s kvalificiranim digitalnim potr-
dilom (KDP). Oddajo letnega poročila lahko elektronsko 
podpiše zakoniti zastopnik ali od njega pooblaščena oseba, 
ki ima veljavno KDP in pooblastilo evidentirano v sistemu 
Pooblastil AJPES. Vse kar morate storiti je, da si dodate di-
gitalno potrdilo v svoj uporabniški profil na portalu AJPES 
oz. kreirate pooblastilo, če bo oddajo letnega poročila za 
vas urejala druga oseba.

Tudi poslovni subjekti, ki v letu 2015 niste poslovali in 
hkrati ne izkazujete nobenega podatka v letnem poročilu, 
ga morate kljub temu predložiti AJPES. 

Olajšajte poslovanje s storitvami in podatki AJPES
Zmanjšajte obveznosti z vključitvijo v večstranski 
pobot terjatev in obveznosti

Vam vaši partnerji dolgujejo plačilo in zato tudi vi ne 
morete pravočasno poravnati zapadlih obveznosti do dru-
gih? AJPES svetuje, da v tem primeru zmanjšate svoje ob-
veznosti z vključitvijo v večstranski ePOBOT. V ePOBOT-
-u lahko sodelujejo vsi poslovni subjekti, vpisani v Poslovni 
register Slovenije. Obveznosti lahko  prijavite v obvezni in/
ali  prostovoljni pobot. V primeru prostovoljnega pobota 
sklenete z AJPES pogodbo za sodelovanje. Pobot se izvaja 
enkrat mesečno.  

Preverite,  ali je vozilo, ki ga kupujete morda 
zastavljeno ali zarubljeno

Register neposestnih zastavnih pravic in zarubljenih 
premičnin (RZPP) vsakomur omogoča, vpoglede v (ne)
obstoj neposestne zastavne pravice na premičnini. Če na-
meravate kupiti rabljeno vozilo, vam AJPES svetuje, da se 
z vpogledom v aplikacijo eRZPP na spletu prepričate ali 
je vozilo res bremena prosto. Vpogled v podatke RZPP na 
spletu je brezplačen. V register se poleg zastavljenih in za-
rubljenih avtomobilov in drugih motornih vozil vpisujejo 
še zaloge, oprema in živali. 

Ne pozabite
10.12.2015: Pričetek sprejemanja prijav za pobote
18.12.2015: Rok za poročanje o izplačanih plačah v javnem 

sektorju (velja za javni sektor)
17.12.2015: Rok za oddajo večstranskega pobota - obvezni 

in prostovoljni (neobvezni)
31.12.2015: Rok za poročanje o izplačanih plačah in regre-

su (velja za zasebni sektor)
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ELEKTRIFIKACIJA ŽELEZNIŠKE PROGE SKOZI OBČINO VERŽEJ

V sklopu finančne perspektive od leta 2007 do 2013 se 
je začelo vlagati v posodobitev železniške proge Pra-

gersko-Ormož-Ljutomer-M. Sobota-Hodoš. Del te proge 
teče tudi po področju Občine Veržej. Vrednost celotne in-
vesticije znaša 465 milijonov evrov - polovico te vsote je 
prispevala EU iz svojih finančnih skladov, drugo polovico 
pa Republika Slovenija. Gre za temeljito obnovo same že-

lezniške proge, obnovo ali novogradnjo mostov ter poso-
dobitev sistemov za vodenje in kontrolo prometa. Največja 
sprememba, ki je opazna prebivalcem na tem področju, so 
ravno urejena cestno-železniška križanja. Vsi prehodi so 
danes urejeni kot nadvozi, podvozi oziroma zavarovani z 
avtomatskimi zapornicami. Na tej progi danes ni več nobe-
nega nezavarovanega prehoda ceste čez železnico. 

Zadnja faza, ki je te dni še v izvajanju, je elektrifikacija 
proge. Že kar nekaj časa stojijo ob progi kovinski stebri, 
na katere so že nameščene nosilne konzole in posamezni 
vodniki.

Glavna dela (namestitev napajalne mreže) potekajo se-
daj na postaji Ljutomer, v kratkem pa bodo prišli do posta-
je Veržej in naprej proti Murski Soboti oz. Hodošu. Sama 
elektrifikacija prinaša nove pogoje v naravo, zato je spo-
štovanje varnostnih pravil v bližini proge nujno potrebno. 
Napajalna mreža služi za napajanje lokomotiv z električno 
napetostjo 3000 voltov (za primerjavo: naša hišna napetost 
znaša 220 oz. 380 voltov). Za uporabnike cestnih vozil so 
najnevarnejši prehodi ceste čez železnico, kjer je dopustna 
največja nakladalna višina (vozila + tovora) 4,5 metrov. V 
ta namen je nekaj metrov pred prehodom nameščen višin-
ski omejevalec na višini 4,5 metrov prečno nad cesto. Če 
je tovor previsok, se ta omejevalec odtrga, vozilo (tovor) 
pa nekaj metrov za tem pride v nevarno bližino visoke na-
petosti. Posledice so lahko hude poškodbe voznika, tudi s 
smrtnim izidom, ali pa poškodbe na napravah, kar pomeni 
ustavitev železniškega prometa in velike stroške odprave 
posledic.

Namen elektrifikacije proge je omogočiti okolju prija-
znejšo vrsto transporta. Promet z električnimi vlečnimi 
vozili poteka hitreje (hitrejše speljevanje), manj hrupno 
(sedaj vozijo še dizelske lokomotive), brez onesnaževanja 
okolja (ni izpuhov), končne hitrosti pa so višje (močnejše 
lokomotive). Po predvidevanjih naj bi se vse aktivnosti na 
elektrifikaciji proge Pragersko-Hodoš končale v prvi po-

lovici prihodnjega leta, zato lahko takrat pričakujemo že 
prve vlake na električni pogon. Zamenjava dizelske vleke z 
električno ne bo potekala čez noč, bo pa električna vleka v 
teku prihodnjega leta prevzemala vse večji delež.

Do konca prihodnjega leta naj bi se tudi dejansko kon-
čala vsa dela na nekaterih drugih sklopih (vodenje prome-
ta, varnostni sistemi), zato se bodo takrat povečale tudi 
hitrosti vlakov, število vlakov, teža vlakov, predvsem pa bo 
za gibanje pešcev v bližini proge ali po sami progi (kar ni 
priporočljivo oziroma je prepovedano) potrebno več pre-
vidnosti.                     Milan Rus

Kovinski stebri ob postajališču v Veržeju Višinski omejevalec z opozorilno tablo

Prehod ceste čez železniško progo pri postaji Veržej.

:: razpisi in projekti
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December naznanja začetek konca. In lepo je na novo 
začeti. Začetki so nepopisan list, na katerega se lahko 

napiše najboljše mojstrovine, največje skrivnosti, najbolj 
izbrane besede. Mesec december bomo praznično zaklju-
čili z že tradicionalno 16. »Banovsko božično vasjo« s priž-
igom lučk v soboto, 12.12.2015, ob 18.00. uri, ki si jo bodo 
obiskovalci lahko ogledali vse do 8. 1. 2016. Obiskovalci 
bodo tudi vse razstavljene jaslice, ki jih bodo pripravili va-
ščani, lahko ocenjevali. Ocenjevalni obrazec, bo na voljo 
v termah, rokodelskem centru DUO in v vaško-gasilskem 
domu v Banovcih, s katerim bodo s štampiljko zabeležili 
svoj obisk pri jaslicah. V prazničnem decembru bodo obi-
skovalci lahko obiskali božične bazarje, ki jih bodo spre-
mljali božični koncerti pred hotelom Zeleni gaj (13., 19., 
20., 26., 27. decembra). Posebno zanimivo bo pa tudi za 
najmlajše obiskovalce na božični dan, ko bodo lahko uži-
vali na predstavi »Božična simfonija«. Novo leto bomo 
pričeli z novimi izzivi. V mesecu januarju pripravljamo 
dan odprtih vrat, kjer bomo predstavili našo ponudbo ob 
različnih praznovanjih, porokah in drugih posebnih prilo-
žnostih. V času zimskih počitnic pa se nam obetajo nove 

dogodivščine detektiva Frančeka, ki bo poskrbel za akcijo. 
Jutranja misel vam lahko opredeli dan. Optimistična misel 
stori, da bo dan svetel in uspešen in takšen naj bo vsak dan 
v novem letu. Začnite vsak dan z dobro voljo, nasmejani in 
polni poguma. 

Petra Mertik

:: turisti ni utrip

VSAK KONEC JE NOV ZAČETEK

:: razpisi in projekti



8 Fünkešnica 4/2015

:: kultura in literatura

Lukavci - Veržej, Ljutomer - Maribor, Graz - Ljubljana

Septembra, leta 1985, je kot osemletni deček začel obiskovati GŠ Slavka 
Osterca Ljutomer (podružnica Veržej). Pouk je potekal na OŠ Veržej in 

njegov prvi učitelj je bil, žal že pokojni, Darko Vizjak. V tridesetih letih je s 
harmoniko "prehodil pot" od klasike do rock’n’rolla.

 »Iz vasi Veržeja v Ljutomer mesto, v Maribor jaz nisem šel iskat nevesto. 
V Graz, da bi za vas igral na glas, v Ljubljani pristanem oči si pomanem. To je 
moja, dolga pot.«

Dolga pot iz Veržeja Riharda Zadravca, pisca in aranžerja avtorske glasbe 
je skladba in istoimenski prihajajoč album v začetku naslednjega leta. Vre-
lec ustvarjalnosti za drugo avtorsko ploščo »Dolga pot« je Rihard s svojimi 
Kompanjoni (Rok Pogačnik, Andraž Mazi, Nikola Matošić in Sergej Ranđe-
lović) našel v kombinaciji harmonike z 
rock’n’rollom, ki ga je poimenoval kar av-
torski Rick rock and roll. Le-tega je naznačil 
s skladbo Kdo koga, v kateri se med dru-
gim sprašuje: »Daj povej oče, pa kaj ta svet 
hoče?« Na koncu vsega pa odločno zabrusi: 
»Daj še!«

Zgoščenko z 11 novimi skladbami bo 
izdala založba znanega slovenskega rokerja 
Pera Lovšina Rock Records.

Vito Šadl

RIHARD ZADRAVEC 30 LET S HARMONIKO IN NOV ALBUM DOLGA POT

Deveti letni koncert Folklorne skupine Leščeček, ki je 
potekal 28. 11. v Veržeju, je nosil pomenljiv naslov: 

»Življenja krog«. Pravijo, da mora biti v življenju posame-
znika prava doza vsega. Smeha, norosti, žalosti, optimizma. 
Takrat lahko rečeš, da si živel življenje.  Plesalci folklorne 
skupine in pevci vokalne skupine Leščeček so s plesom in 
petjem skozi celoten večer zaokrožili življenje malega člo-
veka, ki je na svoji življenjski poti sejal ljubezen, dobroto in 
izkušnje. V prvem delu koncerta so se umirajoča mamika 
spominjali lepih trenutkov iz preteklosti – Leščečki so ga 
predstavili v spletu »Smo trlje bile«, kjer se pokaže resnič-
no veselje ob sicer težkem delu. Gostje, Folklorna skupi-
na Podgorci, pa so predstavili splet »Nuvo leto vuščimo«. 

Spomini so se, vsaj na odru, počasi prelevili v sedanjost, 
kjer so se ob smrtni postelji mamike zbirali domači in jo ob 
ganljivi pesmi »Angelček varuh moj« pospremili v večnost. 
A tako kot je v življenju, da za vsakim dežjem posije sonce, 
je tudi na 9. letnem koncertu na koncu posijalo sonce. S 
spletom »Krst« so v Sršenovo družino spet dobili Angelco, 
ki nosi ime po preminuli mamiki.

Čustveno poln večer so popestrile še pevke Vokalne 
skupine KTD Moščanci.

Leščečki so tudi letos ponovili svoj letni koncert še v lju-
tomerskem Domu kulture, in sicer v soboto, 12. 12. 2015.

Vanesa Kolbl

»ŽIVLJENJA KROG«
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:: kultura in literatura

VABILO

Ob izidu druge knjige 
Janeza Ferenca  
z naslovom  
OGLOTE O 
VERŽENCIH, 
vas Kulturno 
društvo »Slavko 
Osterc« vabi na 
kulturno prireditev 
z istoimenskim 
naslovom.
Prireditev bo v 
nedeljo, 27. 12. 
2015 ob 19.00 uri, v 
kulturnem domu v 
Veržeju.
Vljudno vabljeni!              KD »Slavko Osterc« Veržej

PESTER ZAČETEK NOVE SEZONE LEŠČEČKOV

Leščečki smo letošnjo jesen  začeli aktivno, s polno do-
bre volje in kar nekaj nastopi. V septembru smo naše 

delo tako predstavili v Černelavcih in Svečini, kjer smo se 
predstavili z dvema spletoma. Poleg intenzivnih priprav na 
koncert pa smo zaplesali tudi pri naših sosedih Kajerih v 
Bučečovcih, ki so pripravili že štirinajstič prireditev Drogi 
sosid dober den. Manjkalo ni niti manjših nastopov, v Ma-
rijanišču, ter v vrtcu Cezanjevci. Decembra nas čaka tudi 
eden najlepših nastop v letu in sicer pri naših najmanjših 
oboževalcih v vrtcu Veržej.

Vanesa Kolbl

V PRIČAKOVANJU JUBILEJA

Folklorna skupi-
na Leščeček, ki 

deluje znotraj KD 
»Slavko Osterc« 
Veržej, je imela svoj 
ustanovni sestanek 
27. 12. 2006. Letos 
smo tako vstopili v 
jubilejno 10. sezono 
delovanja naše sku-
pine. Čeprav se nam 
včasih zdi, da smo, 
vsaj tisti, ki smo 
vključeni v delova-
nje skupine že od 
samega začetka, pri 
folklori že »od ve-
dno«, je teh nekaj let 
minilo, kot bi trenil. Skupina se od vsega začetka trudi de-
lati kvalitetno in hkrati dovolj sproščeno, da mladi najdejo 
v skupini tako izzive, kot prijetno družbo. Ponosni smo, 
da jih vedno znova znamo motivirati, da ostajajo del nas, 
predvsem pa, da znamo pritegniti tudi nove člane. 

V letošnji sezoni, da bo še bolj posebna, načrtujemo dva 
dogodka, na katera vse občane že sedaj vljudno vabimo:

≈ Leščečkov ples, ki se bo odvil 27. 2. 2016, v Termah 
Banovci in bo namenjen vsem našim prijateljem in 
podpornikom, da se skupaj poveselimo. Prijave na 
031/205-855 (Ivan).

≈ Koncert Vokalne skupine Leščeček, ki bo potekal 19. 
3. 2016, v Kulturnem domu Veržej, kjer bomo med 
drugim predstavili tudi videospot »O jaz, bogi kmet«, 
ki smo ga sicer že posneli.

Ob letošnjem koncertu pa smo izdali tudi bilten »Na-
ših prvih deset…«, ki je zanimiv pregled dogodkov iz de-
lovanja skupine in popestren s številnimi fotografijami. 
Svoj izvod biltena si lahko zagotovite pri članih skupine 
za ceno 5 €. 

Ob tem bi se rad zahvalil vsem članom, za delo in do-
bro voljo, ki jo prinašajo v skupino. Družinam in prijate-
ljem, ki so pogosto postavljeni tudi pred dejstvo, da je po-
trebno kdaj dati na prvo mesto folkloro. Alenki Belec in 
Marku Rusu, ki sta v teh letih umetniško vodila skupino 
in jo pripeljala do vidnih uspehov. Vsem gledalcem, ki nas 
spremljate in podpirate. In seveda Občini Veržej ter JSKD 
Ljutomer za moralno in finančno podporo. Na naslednjih 
deset. 	 	           Ivan Kuhar, predsednik FS Leščeček
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Občina Veržej in Glasbena šola Slavka Osterca iz Ljuto-
mera sta v četrtek, 26. novembra, pripravila slovesno 

prireditev ob 120-letnici rojstva skladatelja in glasbenega 
pedagoga Slavka Osterca. Slavnostna govornica je bila dr. 
Darja Koter, redna profesorica in predstojnica katedre za 
zgodovino glasbe na Akademiji za glasbo v Ljubljani, ki je 
spregovorila o pomembnih mejnikih skladatelja in glas-
benega pedagoga, ki je v slovenskem in mednarodnem 
glasbenem prostoru pustil poseben pečat. Slavko Osterc je 
prepoznan skladatelj velikega kova, saj je v svojem kratkem 
življenju zaznamoval veliko generacij mladih skladateljev. 
Izpopolnjeval se je v tujini. Ves čas svojega življenja je kom-
poniral skladbe v različnih izvedbah. Njegov opus obsega 
170 del, od tega so napisani samospevi, orkestralna dela, 
komorna dela, glasbeno scenska dela ter dela za zbore. Naj-
več glasbenih del je Slavko Osterc napisal v zadnjih desetih 
letih svojega življenja. Med pomembnejšimi njegovimi deli 
je skladba z naslovom Religioso, suita za godalni orkester.

Na dobro obiskani kulturni prireditvi, so v Domu kul-
ture nastopili številni glasbeniki: godalni orkester Glasbe-
ne šole Slavka Osterca Ljutomer, mladinski pevski zbor 
Glasbene šole Slavka Osterca Ljutomer, dekliška in mešana 
zasedba Komornega zbora Orfej, solo pevec Igor Golob in 
pianist Vladimir Mlinarić, Ansambel Slavka Osterca, na 
klavir pa so učenke glasbene šole zaigrale kar nekaj ume-
tniških skladateljevih skladb, ki so bile primerne prav za ta 
kulturni dogodek. Prav gotovo so se vsi, ki so se udeležili 
kulturne prireditve naužili skladb Slavka Osterca in tako 
spoznali pomen in delo skladatelja in pedagoga, pri čemer 
njegova dela danes odmevajo in niso pozabljena, pa čeprav 
je minilo že več kot sedem desetletij od njegove smrti.

Povzeto po : www.prlekija-on.net

SLOVESNA PRIREDITEV OB 120. LETNICI ROJSTVA SKLADATELJA SLAVKA OSTERCA

Naše življenje je vpeto med vsakdanje obveznosti, za-
radi česar pogosto ne vidimo ljudi okrog sebe. Posta-

jamo otopeli, skrbi drugih nas ne zanimajo, ne spomnimo 
se, da mogoče nekdo potrebuje našo pomoč. Včasih se ču-
timo celo ogrožene ob tuji nesreči. 

Tega pa nikakor ne moremo trditi za učence OŠ Veržej. 
Že vrsto let izkazujejo precejšnjo mero solidarnosti in hu-
manitarnosti predvsem za otroke Afrike. V okviru krožka 
UNICEF vsako leto izdelujejo UNICEF-ove punčke, ki že 
krasijo police marsikaterega doma. Punčke so namenjene 
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:: šolski utrip

UNICEFOVA PUNČKA

pomoči otrokom, kjer zdravstvena oskrba ne deluje dovolj 
učinkovito. Z denarjem od prodaje ene punčke je namreč 
mogoče nabaviti cepivo za enega otroka proti petim otro-
škim nalezljivim boleznim.

V OŠ Veržej so učenci ob pomoči staršev izdelali že ve-
liko punčk. Samo letos so jih izdelali kar 29, na kar smo vsi 
izredno ponosni. Za pripravljenost nekomu pomagati si ti 
učenci zaslužijo iskreno zahvalo.

Milena Sabotin, mentorica UNICEF-ovega krožka
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IZDELOVANJE MEDENIH JASLIC 

Tudi letos smo se v oddelku podaljšanega bivanja od-
ločili, da bomo sodelovali na razstavi jaslic v Centru 

DUO. Že priprava na izdelavo medenih jaslic je bila za nas 
velik izziv. Spraševali smo se, kako se lotiti dela, ki se nam 
je zdelo kar zahtevno. Zbirali smo ideje in materiale pri 
starših in čebelarjih.

Pri izdelavi medenih jaslic nam je veliko pomagal go-
spod Matej Erjavec – oče naših učencev. Pripravil nam je 
modele. Skupaj smo umesili medeno testo in izrezali po-
samezne elemente. Učenci so pridno izrezovali, zlagali v 
pekače in nosili pekače v kuhinjo. Pridne kuharice so  testo 
spekle, nato smo dele sestavili, zlepili s sladkornim lepi-
lom in hlevček okrasili. S sladkorno peno in dodajanjem 
jedilnih barv smo izdelali družino, ovce, pastirje, tri kralje, 
angele, smrečice.

Ob delu smo uživali in se tudi sladkali, saj smo okušali 
testo in snežno sladke okraske. Zadovoljni smo, da nam 
je ob pomoči gospoda Erjavca in kuharic uspelo izdelati 
sladke medene jaslice. Zahvaljujemo se jim za pomoč in 
sodelovanje.              Cvetka Puhar, mentorica

NOVI ČLANI ŠOLSKE SKUPNOSTI OŠ VERŽEJ

S prvim septembrom 2015 je 1. razred naše osnovne šole 
prestopilo 10 učencev, to so Alex Rajner, Daša Stajn-

ko, Vanesa Cimerman, Dominika Pušenjak, Jan Švab, Nika 
Košnik, Sebastjan Golob, Alja Erjavec, Asja Erjavec in Ka-
tarina Prašiček. Septembra in oktobra so naši prvošolci 
spoznavali novo šolsko okolje,  učitelje in učence na šoli. 
Počasi in vztrajno smo se lotili tudi učnega dela. Kmalu 
smo se lotili priprav na našo prvo prireditev. Konec ok-
tobra, tik pred začetkom jesenskih počitnic, smo se s kul-
turnim programom predstavili učencem in učiteljem šole. 
Kulturni program so obogatili učenci predmetne stopnje 
pod mentorstvom učiteljice Zalike Horvat in učenci razre-
dne stopnje pod mentorstvom Cvetke Puhar. Popoldne so 
se prvošolci predstavili še staršem in sorodnikom. Z izreko 
svečane obljube, da bodo pridni in dobri učenci, so postali 
del šolske skupnosti OŠ Veržej.   Maja Kuronja in Ksenija Seršen

na hodniku šole, učenci jih odnašajo domov. Fotografije 
ustvarjanja pa si lahko ogledate na spletni strani šole. 

Sodelovali smo na ustvarjalnem natečaju Darovi in bar-
ve jeseni revije Prostočasnik. Za najbolj ustvarjalne izdelke 
smo dobili knjižno nagrado.

Z lepljenjem vzorcev iz semen smo ustvarili okraske 
za novoletno jelko. S fotografijo okrašene novoletne jelke, 
ki si jo lahko ogledate v šoli, sodelujemo tudi na natečaju 
EKO smreka trgovine Hofer.

Zbiramo tudi že ideje za ustvarjanje v prazničnem de-
cembru in čakamo na sneg.

Cvetka Puhar

JESENSKO USTVARJANJE 

V podaljšanem bivanju učenci prosti čas preživljajo 
predvsem v gibanju, če se le da na svežem zraku, in 

ustvarjanju. Z izdelki sodelujemo na različnih razpisih in 
natečajih.

V jesenskem času smo se igrali z listjem in drugimi na-
ravnimi materiali. Pridno smo nabirali jesenske plodove 
in iz njih ustvarjali različne izdelke. Izdelke razstavljamo 
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:: šolski utrip

V petek, 9. 10. 2015, je na OŠ Žalec pod pokroviteljstvom 
Občine Žalec potekala otvoritev razstave 17. Bienala 

otroške grafike. Bienale otroške grafike Žalec velja za enega 
največjih likovnih dogodkov na katerega prispejo grafična 
likovna dela učencev iz celotne Slovenije. V maju 2015 je 
strokovna komisija 17. Bienala otroške grafike prejela 1700 
grafik iz 130 osnovnih šol iz Slovenije. Med slednjimi je ko-
misija izbrala 400 grafik za razstavo in 10 grafik, za katere 

so prejeli nagrado avtorji, njihovi mentorji in njihove šole. 
Tudi tokrat so se izkazale mladi likovniki naše šole. 

Grafike učencev (Sare Vajs, Tiffany Pilhar, Blaža Vidovi-
ča, Filipa Škrgeta, Jana Lorenčiča, Žana Lorenčiča, Dani-
la Kereca, Maše Maučec, Teje Kapun, Miha Rudolfa, Sare 
Škraban in Eve Klement) so bile izbrane za razstavo. Gra-
fika Sare Vajs pa je bila izbrana med 10 nagrajenih. Sara je 
izdelala barvni linorez balerino.            Ksenija Seršen

PETI NA DRŽAVNEM POLFINALU
V sredo, 16. 5. 2015 je bil v Braslovčah državni polfinale 

v odbojki na mivki za starejše učence. Kot edini predstav-
niki pomurske regije so se na to tekmovanje uvrstili in se 
ga udeležili tudi učenci naše šole. Za našo šolo so igrali: 
Jure Šterman, Gašper Rudolf, Bine Brunec, Miha Rudolf in 
Tadej Raj. Prvo tekmo so igrali proti OŠ Rečica ob Savinji 
in zmagali z rezultatom 2:0. V drugi tekmi so morali učen-
ci naše šole priznati premoč učencem iz OŠ B. P. Maribor. 
Tretjo tekmo so igrali proti OŠ Ravne in izgubili z rezulta-
tom 2:0. V zadnji tekmi so učenci naše šole premagali OŠ 
Lava iz Celja in tako osvojili peto mesto. Zmagali so učenci 
iz OŠ Bratov Polančič iz Maribora.

NOGOMET
Učenci naše šole so se udeležili medobčinskega prven-

stva v malem nogometu. Tekmovanje je bilo v Stročji vasi. 
Za našo šolo so igrali: Vito Golinar, Bine Brunec, Jure Šter-
man, Timi Movrin, Tadej Raj, Amadej Vršič, Jure Jureš, 
Nejc Brunec. V prvi tekmi so učenci naše šole izgubili z 
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OŠ Križevci z rezultatom 0:1, drugo tekmo so igrali proti 
OŠ Mala Nedelja, ter zmagali z rezultatom 2:0 (strelca: Jure 
Šterman in Timi Movrin). V tekmi za tretje mesto so igrali 
proti OŠ Razkrižje. Po regularnem delu tekme je bil rezultat 
0:0. Zato so sledili kazenski streli, kjer so bili boljši učen-
ci iz OŠ Razkrižje, ki so zmagali z rezultatom 3:2. Za našo 
ekipo sta gol s kazenskega strela zadela Bine Brunec in Jure 
Šterman. Učenci naše šole so osvojili četrto mesto, zmagala 
je OŠ Križevci, tekmovalo pa je sedem ekip iz sedmih šol.

KROS
V torek, 6. oktobra je bilo v Ljutomeru medobčinsko 

prvenstvo v krosu, katerega so se udeležili tudi učenci naše 
šole. Medobčinski prvaki so postali: Niko Osterc, Bine 
Brunec in  Jure Šterman. Drugo mesto je osvojil Nejc Bru-
nec. Tretje mesto so osvojili: Brina Mernik, Jure Jureš in 
Diana Šterman. Na medobčinskem prvenstvu v krosu je 
tekmovalo več kot 150 učenk in učencev. 
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NEJC IN JURE POSTALA MEDOBČINSKA PRVAKA  
V BADMINTONU

V Ljutomeru je bilo medobčinsko prvenstvo v badmin-
tonu. Iz naše šole so se tekmovanja udeležili: Nejc Klemen-
čič, Tadej Raj, Vito Golinar, Lea Marinič, Maša Maučec, 
Bea Potočnik, Jan Lorenčič, Žan Lorenčič, Filip Škrget, Ro-
mina Erjavec, Lara Rozmarič in Jure Šterman. Medobčin-
ska prvaka sta postala: Nejc Klemenčič v kategoriji petih 
razredov in mlajši, ter Jure Šterman v kategoriji osmih in 
devetih razredov. Drugo mesto so osvojili: Lea Marinič in 
Vito Golinar v kategoriji sedmih razredov, ter Maša Mau-
čec v kategoriji devetih razredov. Tretjo mesto je osvojila 
Lara Rozmarič v kategoriji devetih razredov. Vsi učenci, ki 
so bili uvrščeni na prva tri mesta na medobčinskem prven-
stvu, so se uvrstili na področno prvenstvo, ki bo meseca 
januarja v Murski Soboti. Na medobčinskem prvenstvu je 
tekmovalo več kot osemdeset tekmovalcev.

MEDOBČINSKI PRVAKI V KOŠARKI
V Ljutomeru je bilo medobčinsko prvenstvo v košarki 

za starejše dečke. Za našo šolo so igrali: Jure Šterman, Ga-
šper Rudolf,  Bine Brunec, Timi Movrin, Blaž Borko, Miha 
Rudolf, Tadej Raj, Vito Golinar in Jure Jureš. Učenci naše 
šole so premagali učence iz OŠ Križevci z rezultatom 19:6, 
ter ekipo iz OŠ Ivana Cankarja iz Ljutomera z rezultatom 
16:15 in tako osvojili prvo mesto. S tem so se uvrstili na 
področno prvenstvo, ki bo meseca januarja v Murski So-
boti. Največ košev v naši ekipi in na turnirju je zadel Jure 
Šterman. 

MEDOBČINSKI PRVAKI V ODBOJKI
Ob koncu meseca novembra je bilo v Ljutomeru med-

občinsko prvenstvo v odbojki za starejše dečke. Udele-
žili so se ga tudi učenci naše šole. Za našo šolo so igrali: 
Jure Šterman, Bine Brunec, Gašper Rudolf, Timi Movrin, 
Miha Rudolf, Vito Golinar, Tadej Raj in Jure Jureš. Učenci 
naše šole so v polfinalu igrali proti OŠ Križevci in zma-
gali z rezultatom 2:1. V tekmi za tretje mesto je OŠ Kri-
ževci premagala OŠ Mala Nedelja z rezultatom 2:0. V fi-
nalu so učenci OŠ Veržej igrali proti učencem iz OŠ Ivana 
Cankarja iz Ljutomera in po napetem tretjem setu zmagali 
z rezultatom 2:1. Tako so učenci naše šole osvojili prvo 
mesto in se uvrstili na področno prvenstvo v Mursko 
Soboto.               Anton Šterman
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:: šolski utrip
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OBISKALI SO NAS SLEPI IN SLABOVIDNI

V okviru naravoslovnega dne, 20. 11. 2015, so se v 
Osnovni šoli Veržej učencem devetih razredov pred-

stavili člani Medobčinskega društva slepih in slabovidnih 
Murska Sobota, ki združuje slepe in slabovidne iz Pomurja. 

S tem dogodkom smo želeli učencem predstaviti os-
novne značilnosti slepote in slabovidnosti ter načine, kako 
se ljudje z okvaro vida znajdejo v vsakodnevnem življenju. 

Poudarek je bil zlasti na podajanju osnovnih informa-
cij o tem, kaj slepi in slabovidni v svojem življenju najbolj 
potrebujejo za razliko od videčih, in kako naj bi se videči 
vedli do njih. Učenci so se tako lahko preizkusili pri voden-
ju slepe osebe in se naučili nekaj osnovnih pravil, ki so za 
varno vodenje slepe osebe nujne. 

Učenci so se za trenutek postavili v vlogo slepe osebe, ko 
so z zavezanimi očmi preizkusili hojo z belo palico, najos-
novnejšim in najbolj prepoznanim pripomočkom slepih, ki 
ima v cestnem prometu celo funkcijo prometnega znaka.

Člani društva so učencem predstavili najosnovnejše 
tehnične pripomočke, med katere sodijo že zgoraj omenjena 
bela palica, pes vodnik, ki je učence tudi najbolj navdušil, 
pisava slepih (braillova pisava), prilagojene ure za slepe in 
slabovidne, družabne igre (npr. šah, ki je narejen tako, da 
figure ostanejo na svojem polju tudi, ko se jih dotikamo) in 
lupe ter posebna teleskopska očala, ki jih za branje uporabl-
jajo slabovidni. Vsi našteti pripomočki so bili na voljo tudi 
učencem, ki so jih lahko preizkusili, se s slepim šahistom po-
merili v dvoboju in poskusili otipati črke, ki jih berejo slepi. 

Mislim, da je bilo druženje s slepimi in slabovidnimi 
enkratna izkušnja, ki je učencem odgovorila na marsikate-
ro vprašanje, a jim verjetno hkrati odprla še več novih. Iz-
kustveno dopoldne smo sklenili z mislijo, da pristop do 
osebe z okvaro vida ne zahteva nobene popolnosti, če pra-
vilno, prijazno, človeško pristopimo do nje. Prijazno deja-
nje ob pravem času pa lahko obogati obe strani. 

Klavdija Petovar

Na pobudo ga. učiteljice Klavdije Balažič je prišlo do 
izkustvene delavnice z učenci omenjene šole. Predstavniki 
društva so na prijazen enostaven način predstavili, kako 
kljub okvari vida  funkcionirajo v svojem  vsakdanjem ži-

OGLED PEKARNE HREN

Po dobrem domačem zajtrku v šoli, so učenci razredne 
stopnje OŠ Veržej z učiteljicami, dan slovenskega tra-

dicionalnega zajtrka obogatili z obiskom pekarne Hren v 
Veržeju. Ob sprejemu so nas najprej prijazno pogostili s 
svežimi marmeladnimi krofi. Nato so nam predstavili pe-
karno, ki je pred kratkim dobila novo, večjo podobo. Z ve-
seljem smo prisluhnili gospe, ki nam je potem tudi razlo-
žila postopek peke kruha in ostalega pekovskega peciva. 
Ogledali smo si prostor, kjer pridni peki že ponoči pripra-
vljajo testo za različne vrste kruha, prostor, kjer kruh vzha-
ja in nato kje se peče. Ko se peki vrnejo utrujeni domov na 
zaslužen počitek, pridni prodajalci kruh odpeljejo na raz-
lične kraje za prodajo. Sveže pečen kruh in ostalo pekovsko 
pecivo se lahko kupi tudi v sami pekarni.

Ker je projekt Tradicionalni slovenski zajtrk namenjen 
navezovanju neposrednih stikov med šolami in lokalni-
mi pridelovalci in predelovalci hrane in živil, je tudi naš 
namen, da učenci pobliže spoznajo te ljudi. S tem pa tudi 
otroke spodbujamo k rednemu zajtrkovanju, predvsem 
domače hrane, pa čeprav je to samo rezina kruha.

Vsem zaposlenim pekarne Hren se iskreno zahvaljuje-
mo za prijazno gostoljubje.           Klavdija Krajnc, učiteljica

vljenju, kakšne tehnične pripomočke uporabljajo, kako se 
gibajo, berejo ter se v prostem času ob prostočasovnih ak-
tivnostih družijo, veselijo.

Učenci so aktivno sodelovali, pokazali zanimanje, po-
vedali kakšne izkušnje s slepimi in slabovidnimi osebami 
imajo že sami iz okolja v katerem živijo. Sledila so si vpra-
šanja učencev kako ravnati na prehodu, če srečaš nekoga 
s belo palico, kako mu pomagati na toaletnih prostorih, 
kako mu pokazati kje se kaj nahaja.

Navajamo nekaj utrinkov, kako so doživljali svet slepih in 
slabovidnih oseb učenci:
"Bilo je odlično, na žalost pa je prehitro minilo. Z veseljem 
bi ponovila ta dan. Vsi so bili zelo prijazni. Zelo spoštujem 
osebe, ki so nas obiskale, saj ne gledajo na zunanjost, 
ker je zanje pomembno nekaj najpomembnejšega-
notranjost."
"Bilo je zabavno in poučno. Kar žal mi je, da je tako hitro 
minilo."

:: šolski utrip
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BISTRIŠKI VINTGAR

Vsako leto nam uspe kakšen športni dan izvesti v obli-
ki planinskega pohoda. Letos so učenci nižjih razre-

dov predmetne stopnje spoznali Bistriški vintgar. Ta potok 
priteče s Pohorja, teče skozi Slovensko Bistrico in se blizu 
Štatenberga izliva v Dravinjo. Preden priteče do Slovenske 
Bistrice, je potok v trde kamnine Pohorja izklesal sotesko 
(vintgar), kjer je nekaj slapišč, najvišje slapišče pa je Bistri-
ški Šum. Po tej soteski nas je vodila pot.

Avtobus nas je odpeljal tik do vhoda v sotesko. Po opra-
vljeni malici smo se podali na pot. Pot gre včasih po ko-
lovozu, včasih je samo nadelana pot. Poleg slapu Bistriški 
Šum, je soteska znana še po antičnem, rimskem kamno-
lomu, »Maroltovi jelki«, ki pa je sedaj še samo razvalina 
(pred leti se je podrla), bila pa je z obsegom čez 6 metrov 
in 49 kubičnimi metri volumna ena največjih v vzhodni 
Evropi in opuščenih mlinih, ki so še v prejšnjem stoletju 
delovali. Pot dvakrat tudi prečka potok. Veliko je krajših 
vzponov in spustov. Ob slapu je pot zavarovana tudi z je-
klenico.

Pot je od nas zahtevala kar nekaj telesnih naporov in 
potrpežljivosti. Pot smo končali pri kmetiji Močnik, kjer 
nas je počakal avtobus.

Od starta do cilja je kar 440 metrov višinske razlike, se-
števek vseh vzponov pa je znesel kar dobrih 750 metrov. Za 
tolikšno število vzponov in dobrih 7 kilometrov poti smo 
potrebovali nekaj manj kot štiri ure.

Polni lepih vtisov, nekateri malo utrujeni, smo se odpe-
ljali nazaj, kjer smo malo pred tretjo popoldan končali ta 
športni dan.                  Borut Casar

:: šolski utrip
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PLANINSKI POHOD UČENEV OŠ VERŽEJ

Učenci nižje stopnje, torej od 1. do 5. razreda, so se 6. 
10. 2015, odpravili na planinski pohod v Lendavske 

gorice. Na poti nas je vodil ravnatelj Borut Casar, ki je regi-
striran vodnik pri Planinski zvezi Slovenije. Z avtobusom 
smo se iz Veržeja odpeljali v Lendavo. Izstopili smo na kon-
cu mesta, si naložili nahrbtnike in se podali na nezahtevno, 
sprehajalno pot. Z ravnice smo zavili v Lendavske gorice. 
Najprej smo hodili po ozki dolini, nato pa strmo v breg na 
sleme in potem po slemenu do najvišje točke Lendavskih 
goric, do kraja z imenom „Piramida“. Na tej točki stoji stari 
stolp v obliki vitke in visoke piramide. Po kratkem počitku 
smo se spustili po cesti nekoliko niže proti Lendavi do no-
vega razglednega stolpa. Novi stolp je s svojim veličastnim 
videzom učence očaral in kar nekaj učencev si je zaželelo, 
da bi se sem vrnil še s starši in bi se povzpeli na stolp. Sle-
dila je malica in nekoliko daljši počitek. Pot smo nadalje-
vali po cesti, ki nas je vodila mimo cerkvice Sv. Trojice in 
gradu, do središča mesta, kjer nas je čakal avtobus, ki nas 
je odpeljal nazaj v Veržej. Celotna pot je bila dolga 5,9 km. 
Učenci so bili nad planinskim pohodom navdušeni in se že 
veselijo naslednjih pohodov.

Maja Kuronja
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DEJAVNOSTI VZGOJNEGA DOMA

UREJANJE OKOLICE ZAVODA
Jesen je primerna za zadnja dela zunaj. Tako so se fantje 

prvi septembrski vikend odločili, da uredijo okolico zavoda.
Jaz in Kenan sva med vikendom urejala potko za skupi-

no. Najprej smo z motiko odstranili travo ob potki. Potem 
je vzgojitelj Dejan rekel, da bomo očistili še peskovnik. Ko 
smo naredili še to, smo šli notri. Jaz sem zvečer premišlje-
val, kaj bi lahko še naredili. Spomnil sem se, da imamo 
pesek in da bi ga lahko dali ob strani med ploščicami, da 
bi bilo lepše. Ko smo vstali, je prišla vzgojiteljica Mateja 
in z njo vzgojiteljica Stela in nama je predlagala, da bomo 
ploščice vzeli ven. Spodaj bomo dali filc, čez filc pa malo 
peska, da uravnamo, potem pa nazaj naložimo ploščice. S 
Kenanom sva se res lotila dela. Drugo jutro je prišel hišnik 
in nama povedal, da ploščice niso ravne. Ojojojoj. Ko sem 
prišel iz šole me je čakala prikolica peska in pripomočki, ki 
jih nisem poznal. Jaz in Tadej sva dala spet ploščice ven in 
uravnala potko. Ob strani sva nasipala pesek in tako kon-
čala. Potka je sedaj res kul. Ko skupaj delamo in sodeluje-
mo nam gre bolje, hitreje in lepše. Pri tem projektu smo 
bili pridni Nikola, Kenan, Tadej, tovariš Dejan in tovarišica 
Mateja.         Nikola R.

MOTORIKPARK – SKUPINSKI IZLET
Tretja skupina je za spoznavni skupinski izlet izbrala 

obisk motoričnega parka Motorikpark Gamliz, v Avstriji, 
ki so ga zaradi slabega vremena malo skrajšali in se podali 
še v Maribor. Na izlet so se podali v ponedeljek, 14. sep-
tembra 2015.

Ko smo prišli, smo se šli najprej peljat po gugalnici. 
Nato smo šli ribarit – lovit magnet iz vode. Kot tretje smo 
šli na točko, kjer se nisi smel dotakniti tal, sledila je naloga, 
kjer se nisi smel dotakniti stene. Peta točka je zahtevala, da 
si moral dvo kilogramsko žogo vreči čim dlje. Šesta postaja 
nas je preizkusila v ravnotežju, pomembna pa je bila moč 
v rokah in potrpežljivost ter dober vid. Pri sedmi točki si 
se sezul in bos hodil po potki. Potem smo prišli do konca. 
Razgrnili smo odejo in pojedli sendviče. Nato smo šli še na 
eno točko. Na vrvi je visel trikotnik, za katerega si se moral 
prijeti in se potem pognati in vrteti.

A. K.

PUNCE SO POMAGALE KRPANU
V četrtek, 17. 10. 2015 smo vstali že ob 6. uri, se do 

sedmih uredili ter odpravili na pot. Punce iz druge vzgojne 
skupine smo skupaj z vzgojiteljem Andrejem in vzgojitelji-
co Karmen šle v Logatec. Vzgojitelj Andrej je še pred od-
hodom preveril, kako bo z vremenom in potem smo vse-
eno šli na pot. Bila je zelo dolga in smo bili veseli, ko smo 
končno prišli tja, da smo nekaj pojedli in popili. V roke 
smo dobili zemljevid in se opravili na pohod. Mislila sem, 
da ne bo dolga pot, a smo hodili vsaj dve uri. Najprej smo 
žagali drevo oz. hlod, potem smo sestavljali kobilico. Vide-
li smo krave in potem pristali sredi njih. Najprej si nismo 
upali čez, ker je bil električni pastir. Prvi je šel vzgojitelj 
Andrej. Ko je šla Ajdina skozi, jo je streslo, zato smo se 
odločili, da gremo rajši pod pastirjem. Smešno mi je bilo, 
ker se je Sara ustrašila krave. No, saj sem se jih tudi jaz. Ko 
smo prišli iz pohoda, je bila še ena igra - izbor za najboljšo 
Krpanko. Laskavi naslov je pripadel Mojci, ki je izvlekla 
kobilo iz hiške in dobila nagrado. 

Zelo mi je bilo lepo in upam, da bomo še kdaj šli na tak 
pohod, saj smo vsi uživali!

Kasandra H.

KOSTANJEV PIKNIK
Jeseni je pri nas že tradicionalen kostanjev piknik. Tega 

smo imeli v torek, 6. oktobra 2015 popoldan. Otroci in 
vzgojitelji smo se v lepem jesenskem dnevu zabavali ob ko-
stanjih in igrah.

V torek sem prišel iz šole. Bil sem zelo nestrpen, kdaj se 
bo piknik začel. Najprej smo še imeli kosilo, nato pa sem 

:: šolski utrip
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šel ven pomagat pripravljat. Ko smo pripravili, so vsi prišli 
ven. Potem smo pičili kruh na palico in ga pekli, dokler ni 
bil »pajan«. Na kruh smo namazali česen in zaseko. Zelo 
mi je bilo dobro. Medtem, ko smo se igrali igre, smo dali 
v peč še kostanje. Luščili smo koruzo, skakali v vrečah, 
prenašali vodo in nosili oreh na žlici, ki je bila v ustih. Pri 
eni igri smo trije smučali po travi. Bilo je zelo zabavno. Na 
koncu smo jedli jabolčno pito.        Lukaš S.

DONACIJA MOTORISTOV MOTO KLUBA FREISING RIDERS
Sreda, 7. oktober je bil prav poseben dan v tednu otro-

ka. S prav posebnim namenom so nas obiskali motoristi iz 
Moto kluba Freising Riders iz Kranja. Prišli so namreč, da 
nas spoznajo in da nam predajo 650 € zbranih dobrodelnih 
prispevkov, kar je bilo presenečenje za  naše otroke.

Na domski skupnosti nam je vodja zavoda povedala, da 
k nam prihajajo motoristi in da nam sporočajo, da motor 
ni samo zabava in vožnja, ampak tudi neka odgovornost. 
Ko sem slišala, da so za nas zbirali denar, sem se zamislila. 
Očitno jim je mar za nas. Nekateri so imeli podobno neza-
dovoljno življenje kot mi v zavodu. Vodja nam je že pred 
tem povedala, da nam bodo na obisku predali dobrodelni 
ček in da naj ga jaz prevzamem kot predstavnica otrok. 

Popoldan mi je bil zabaven, zanimiv, čeprav sem se 
malo tudi bala. Najbolj smešno mi je bilo, ko so nas slikali 
in nisem vedela v katero kamero naj gledam. Ful pa mi je 
zakon, ker nam bodo s tem denarjem lahko pokrili nekate-
re dejavnosti, za katere mi nimamo denarja. Jaz bom tako 
lahko šla na plesne vaje.    Ajdina A.S.

:: šolski utrip

RAZMIŠLJANJA – NAJBOLJŠE GLASILO MED ZAVODI
V petek, 9. oktobra 2015 smo se udeležili 28. srečanja 

specialnih in rehabilitacijskih pedagogov Slovenije v Por-
torožu. Tja smo šli ponosni na naše otroke, ki so skupaj 
z mentoricami in ostalimi vzgojitelji ustvarili zmagovalno 
številko glasila Razmišljanja.

Komisija za izbor glasil je glasilo Razmišljanja izbrala 
za najkvalitetnejše glasilo slovenskih zavodov. V Portorožu 
smo prevzeli priznanje, ki bo krasilo stene v našem holu. 
Kazalo bo na naše uspehe in nas motiviralo za ustvarjanje 
bodočih uspehov. Vsekakor je to nagrada za vse nas. Glav-
no vlogo imate vi, naši otroci, mladostniki, ki ste ustvar-
jali s svojo domišljijo, občutki, delom, navdihi, bivanjem 
z nami, pri tem smo vas vsi vzgojitelji le vodili. Na koncu 
pa smo urednice vaše delo zbrale in uredile v naše zmago-
valno glasilo.

Dragi otroci, mladostniki – ponosni smo na vas, da 
nam je to skupaj uspelo.

Uredniški odbor: Andreja G. Kreslin, Lidija Balažic in Klavdija Paldauf

V ISKANJU UČINKOVITEJŠIH PRISTOPOV
Dan odprtih vrat Vzgojnega zavoda Veržej

Ugotavljamo, da našega doma in naše delo pozna vse 
premalo ljudi, naj bo to v naši okolici, prav tako pa tudi 
širše. Z organiziranjem Dneva odprtih vrat – V iskanju 
učinkovitejših pristopov, skušamo “pregnati meglo”, kot je 
povedal ravnatelj Borut Casar, ki se vali okrog nas. Povabili Vs
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smo strokovne in druge službe, s katerimi je naše delo in 
poslanstvo povezano, tako tiste, s katerimi že uspešno so-
delujemo, kot tudi tiste, za katere si sodelovanja še želimo.

Za dekleta in fante, ki so se na svoji poti odraščanja iz 
različnih vzrokov znašli pri nas, smo vedno v iskanju no-
vih pristopov, ki so individualno naravnani, predvsem pa 
dajemo velik poudarek tudi na sodelovanje s starši/rejniki/
skrbniki in njihovim primarnim okoljem. S tem poskrbi-
mo za čim bolj učinkovito čustveno stabilno doživljanje 
svojega sveta in okolice. Ker imajo otroci in mladostniki 
s čustvenimi in vedenjskimi motnjami po naših izkušnjah 
velikokrat tudi slabšo samopodobo, krepimo njihova moč-
na področja in se trudimo, da se le-ta izboljša. Tudi na tem 
področju uvajamo inovativne pristope in projekte.

O tematiki je prisotne nagovoril in z njim spregovoril 
ravnatelj Borut Casar. Konkretno delo in inovativne pristo-
pe, ki smo jih razvijali v zadnjih letih, pa so predstavile štiri 
vzgojiteljice. Monika Košec je spregovorila o pomembnosti 
vzpostavitve odnosa s primarno otrokovo družino in vsto-
pom institucije v družino. Lidija Balažic je predstavila in-
dividualni pristop in delo z otrokom ter družino na domu, 
Tanja Hakl pa individualni pristop in delo z otrokom ter 
družino čez vikend v zavodu. Na koncu predstavitve je Ste-
la Kovačič predstavila še inovacijski projekt socialno peda-
goškega dela s psom, kjer s pomočjo živali skušamo vplivati 
na otrokov razvoj in spremembe v vedenju. Kasneje so 
si gostje lahko pobližje ogledali skupine in spoznali naše 
delo ter sami povprašali o konkretnem izvajanju novejših 
pristopov.           Klavdija Paldauf

POHOD NA JERUZALEM
Že tradicionalno se jeseni odpravimo na Pohod po 

Jeruzalemu. Letos smo šli šele novembra, a je bil krasen 
topel jesenski dan ravno pravi za to. 

Ko nas je avtobus odložil, smo se odpravili proti vrhu. 
Večino poti sem hodil sam. Prvi sem prispel na cilj. Ko 
smo prispeli na Jeruzalem, smo pomalicali, kaj popili in se 
malo igrali. Kratek del poti sem celo tekel. Na koncu sem 
bil malo poreden, vendar mi bo pohod ostal v lepem spo-
minu.                   K.

:: šolski utrip

GLASBENI VEČER
Na glasbenem večeru smo se predstavili kot skupina. 

Peli smo pesem Svet je tvoj. Potem smo nekateri nastopali 
sami. Ko sem prišel na vrsto, sem bil prestrašen, potem pa 
sem premagal svoj strah, na kar sem zelo ponosen. Tresle 
so se mi noge. Igrali smo tudi glasbeni kviz. Bil je zelo za-
nimiv. Tudi vzgojitelji so nam lahko pomagali.      Leon L.

JASLICE
V tretji skupini smo izdelovali jaslice iz medenega testa 

in iz satnic. V četrtek smo z vzgojiteljico Andrejo naredili 
testo in ga dali čez noč v hladilnih. V petek smo ga dali iz 
hladilnika, nato smo testo gnetli, vendar se je gnetlo zelo 
težko, ker je bilo trdo. Potem smo izdelali figurice. Izdelali 
smo Marijo, Jezuščka, Jožefa, tri kralje, pastirje, ovčke in 
polža. Zvezdo, angela ter smreke smo izrezali z modelčk-
om. Pri gnetenju testa in oblikovanju smo poslušali radio. 
V petek smo tudi šli v gozd po mah, kamne, listje in veji-
ce. Bilo je zelo zabavno, čeprav smo jaslice dokončali za 
vikend. Iz testa, ki je ostalo smo spekli kekse, vendar so 
bili zelo trdi. Ko smo vse izdelali, smo na desko lepili mah, 
storže, figurice, hiško. Bilo mi je zelo všeč in upam, da bo 
to všeč tudi ljudem, ki si bodo naše jaslice ogledali v Cen-
tru DUO.         Lukaš S.

EKO SMREČICA
Prijavili smo se na natečaj Deluj eko - ohrani čebelo in 

smreko. Odločili smo se, da bomo izdelali smrekico iz reci-
kliranih materialov. Izdelali smo jo iz nakupovalnih vrečk, 
reklam, starih zgoščenk, starih kavbojk, gradbenih podlag, 
filca in kartona. Zanimiva je, ker je iz vsake strani drugač-
na. Ob izdelovanju smo se zelo zabavali. Izdelovali smo jo z 
vzgojiteljicama Tanjo in Andrejo. Bilo mi je všeč. Na koncu 
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GASILCI

V sklopu meseca požarne varnosti smo v vrtcu Veržej 
veliko govorili o gasilcih. Otroci so spoznali, da se 

nesreče v naši okolici dogajajo vsakodnevno. Ena od njih 
je lahko tudi ogenj, ki se včasih kaj hitro iz drobne iskrice 
razširi v neobvladljivi požar. Takrat, kot še pri drugih na-
ravnih nesrečah, pa nam na pomoč priskočijo gasilci. Zato 
smo se tudi v vrtcu naučili, v katerih primerih pokličemo 
na številko 112 in kaj vse je potrebno, da sporočimo ope-
raterju. Spoznali smo opremo, ki jo pri delu potrebujejo 
gasilci, v knjigah pa smo veliko izvedeli tudi o  gasilskih 
vozilih. 

S člani PGD Veržej smo se dogovorili, da nam pred-
stavijo njihov gasilski dom in vozilo, ki ga uporabljajo pri 
gašenju požarov. Gasilci so nam prijazno predstavili svoje 
delo. Otroci so se lahko preizkusili tudi v plezanju po lestvi 
na vozilu. Vsak, ki je sam želel, pa je lahko za trenutek po-
stal voznik gasilskega vozila. 

Otroci so bili navdušeni, saj so se še v naslednjih tednih 
igrali s svojimi gasilskimi avtomobili, ki smo jih izdelali iz 
odpadnih kartonskih škatlic.

Mateja Šumenjak

JESEN V NAŠI SKUPINI

V mesecu oktobru in novembru smo otroci najstarejše 
skupine vrtca načrtovali in izvedli veliko dejavnosti. 

V tednu otroka, ki je letos potekal pod sloganom Želim ti 
nekaj povedati, smo čas namenili pogovorom in igri otrok. 
V dopoldanskem času se je zvrstilo veliko aktivnosti, od 
gibalnih do ustvarjalnih, s starši pa smo organizirali po-
poldanski pohod do Osterčeve jame.

Otroci so preko igre, branja pravljic, ogleda knjig in 
ustvarjanja na vseh umetniških področjih veliko izvedeli o 
gasilcih in njihovem delu. S pesmijo, deklamacijo in plesom 
smo se predstavili na srečanju Društva upokojencev Veržej. 
V sončnem novembru smo spoznavali značilnosti jeseni in 
si spremembe v naravi ogledali še v gozdu. Nabrali smo raz-
lične jesenske plodove in iz njih veliko ustvarjali. Sodelova-
li smo na natečaju Eko smreka trgovine Hofer in smrečico 
okrasili s koruznimi verižicami in škratki iz želodov. Najlep-
ši del pa je bilo grabljanje in igranje z listjem v okolici šole. 
Bili smo zelo delovni, saj smo tudi na našem igrišču pridno 
grabljali odpadlo listje in z njim napolnili veliko vreč.

V zadnjem tednu smo izdelovali jaslice iz naravnih ma-
terialov in jih odnesli v Center DUO na razstavo.

Mateja Šumenjak in Inga Grantaša

:: šolski utrip
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jo je tovariš Sašo fotografiral. Sliko smo naložili na interne-
tno stran in nestrpno čakali na rezultate.      Aleks K.

P. S.: 
1. 12. smo izvedeli, da je bila naša smrečica izbrana med 

100 nagrajenih smrečic tega natečaja. Dobili bomo prak-
tično nagrado v vrednosti 100 €, naša smrečica pa bo raz-
stavljena v Upravno logističnem centru Hofer. 

DELOVNA AKCIJA - BELJENJE SKUPINE
V ponedeljek, 16. novembra smo si prebelili skupino. 

Skupaj z vzgojitelji smo se odločili, da je to res potrebno. 
Na stropu nam je že odpadal omet in stene so bile že zelo 
umazane. Pri beljenju smo sodelovali vsi fantje in vsi vzgo-
jitelji. Vsak od nas je s pomočjo vzgojitelja pobelil eno ste-
no. Pleskali smo z malimi in velikimi valji ter čopiči. Delali 
smo približno tri ure. Na koncu smo morali še počistiti. 
Pri čiščenju smo nekateri že malce stokali, ker smo bili 

utrujeni. Žan je bil 
edini, ki je ves čas 
delal brez pripomb. 
Delo je bilo napor-
no, vendar tudi za-
nimivo in zabavno. 
Rezultat pa je vsem 
v ponos. 

Fantje iz 3. skupineVs
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Člani medobčinskega društva invalidov Ljutomer so 5. 
12. 2015 v Termah Banovci praznovali 40 let delova-

nja. Ob tej priložnosti so se otroci iz Vrtca Veržej predsta-

vili s kratkim kulturnim programom. Zaplesali so ljudske 
plese, se igrali igrice in zapeli nekaj ljudskih pesmi. Ob tej 
lepi obletnici MDI Ljutomer iskreno čestitamo.   Alenka Belec

Petdeset let zaključka Osnovne šole Veržej, smo nekda-
nji sošolci proslavili s prijetnim druženjem. Ob obuja-

nju spominov iz šolskih klopi ni šlo brez skupinske slike.
Franc Kosi

50 LET ZAKLJUČKA OSNOVNE ŠOLE

FOLKLORNI NASTOP VRTCA V TERMAH BANOVCI

TRADICIONALNI SLOVENSKI ZAJTRK

Letos je v   zopet v našem vrtcu potekal Tradicionalni sloven-
ski zajtrk. Z nami sta zajtrkovala tudi župan Občine Veržej g. 

Slavko Petovar in predsednik Čebelarske zveze društev Pomurja g. 
Janko Rožman ter naši domači  donatorji: Suzana Keuschler, Saša 
Seršen in čebelarji ČD Veržej. Za zajtrk smo jedli črn kruh, ma-
slo, med, mleko ter jabolko. Vsa živila so bila pridelana v domačem 
okolju – dobili smo jih od domačih pridelovalcev. Med smo dobili 
od Čebelarskega društva Veržej, kruh iz pekarne Krapec iz Veržeja, 
mleko iz veržejske kmetije Saša Seršena in jabolka prav tako od do-
mačega sadjarja Keuschlerja. Vsem iskrena hvala za podarjeno in za 
obisk v našem vrtcu!               Gabrijela Kuhar

:: šolski utrip
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SEJA ŽUPNIJSKO PASTORALNEGA IN 
GOSPODARSKEGA SVETA, 17. 9. 2015

Člani ŽPS in gospodarskega sveta so se zbrali  na svoji 
redni seji. Skupaj z g. župnikom so pregledali delo v župni-
ji  od pretekle seje in spregovorili o dogodkih v župniji v 
novem pastoralnem letu 2015/2016, ki ga imenujemo tudi 
»Jubilejno leto Božjega usmiljenja«. G. župnik je prisotne 
seznanil o poteku Škofijskega misijona 2016, ki se bo začel 
po župnijah na četrtek pred prvim petkom, 3. decembra 
2015, nadaljeval s prvim petkom, prvo soboto in nedeljo, 
ko bodo duhovniki misijonarili po župnijah v dekaniji.

ŽUPNIJSKI PRAZNIK - MIHOLOVO, 27. 9. 2015
Letošnji župnijski praznik smo slovesno praznovali  pri 

drugi maši, ki jo je vodil novi direktor Zavoda Marianum 
g. Peter Pučnik. Prisotne je nagovoril z izbranimi besedami 
o lepoti, dobroti in resnici, ki izhajajo iz Evangelija.  Tudi 
letos so bili pri sveti maši  člani folklornih skupin v naro-
dni nošah, ki so tudi sodelovali pri bogoslužju. Po maši je 
sledil slovesen blagoslov članov folklornih skupin in njihov 
noš ter ljudskih glasbil na katere igrajo, nato pa pogostitev 
za vse prisotne, ki so ga pripravile članice Karitas.

ŠTUDIJSKO SREČANJE ŽPS, 21. 11. 2015
Člani ŽPS iz župnij ljutomerske dekanije so se v Lju-

tomeru zbrali na študijskem srečanju o pripravah na Ško-

:: utrip marijaniš a in župnije

PREGLED DOGODKOV V ŽUPNIJI fijski misijon 2016, katerega namen je poglobitev osebne 
vere. Na srečanju so se udeleženci pogovarjali o korakih, ki 
jih delajo v župnijah, da bi lahko verniki lažje izpolnjeva-
li geslo misijona »Odprite vrata Kristusu«. Na srečanju so 
bile prisotne tudi članice našega ŽPS. 

TEDEN KARITAS, 23.-29. 11. 2015
Geslo letošnjega tedna Karitas je »V službi človekove-

ga dostojanstva«, njegov namen je opozoriti na celovitost 
vsakega človeka in s tem tudi na potrebe človeka v stiski, ki 
niso samo telesne, ampak tudi duševne in duhovne.

Tudi sodelavke Karitas v naši župniji poskušajo odkriti 
in reševati stiske ljudi v naši neposredni bližini. V sredo, 25. 
novembra so se udeležile 25. dobrodelnega koncerta  Klic 
dobrote v Celju. V nedeljo, 29. novembra pa so po drugi 
maši  farane razveselile s palačinkami in toplim čajem.

MIKLAVŽEVANJE, 5. 12. 2015
Župnijska Karitas je skupaj z g. župnikom tudi letos 

organizirala Miklavževanje za otroke v naši župniji. Dru-
žina Ivančič je pripravila bogat miklavžev program, sveti 
Miklavž pa je v spremstvu parkeljnov pozdravil pristne 
otroke, jih nagovoril in razdelil darila. Obdaril je tudi mi-
nistrante in pevce otroškega pevskega zbora.

PREGLED DOGODKOV V MARIJANIŠČU

FESTIVALITO RURAL 2015
V avgustu je bilo v Zavodu Marianum znova živahno 

in zelo plesno. Že drugič sta Alja in Sašo iz Milonugero?Si! 
pri nas pripravila uveljavljeni mednarodni festival argen-
tinskega tanga Festivalito Rural. Zbralo se je več kot 80 
ljubiteljev tega strastnega plesa z vseh koncev sveta, tudi 
iz daljne Južne Koreje in ZDA. Seveda so s svojim pestrim 
programom, ki je vključeval plesne delavnice z znanimi 
učitelji ter nočne plesne milonge z DJ-ji, obrnili ritem hiše, 
a veseli smo, da smo lahko ponovno gostili prav poseben 
kulturno-družabni dogodek, ki mu ni para.

OBVESTILO
Betlehemska luč miru, ki se je v preteklih letih nosila po 
domovih v Veržeju, Banovcih in Bunčanih, bo letos na voljo 
v župnijski cerkvi sv. Mihaela v Veržeju. Na sveti večer 
boste betlehemsko luč miru dobili po večerni sveti maši ob 
18.00 in po polnočni maši na stojnicah pred cerkvijo. Na 
božič pa bo na voljo v župnijski cerkvi sv. Mihaela.
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SEPTEMBRSKO PODAJANJE KLJUKE
September je mesec, ki nas po poletnih počitniških 

in dopustniških dnevih ponovno utiri v reden šolski in 
delovni ritem vsakdana. V Zavodu Marianum pa je bilo 
pestro in živahno kot poleti. Pravzaprav so si skupine in 
obiskovalci skoraj podajali kljuko, nam v veselje in upamo, 
da sebi v zadovoljstvo in korist. Pri nas so se mudili dijaki 
Gimnazije Želimlje, zaposleni na upravni enoti Ljutomer 
so na kolesih spoznavali Občino Veržej in tudi našo usta-
novo, k nam so zašli osnovnošolci iz Rovt, svoje znanje so 
poglabljali gimnazijci iz Ljutomera. V centru DUO so si 
učenci osnovne šole Vižmarje izdelali štorkljice, romarji iz 
ljubljanskega Rudnika so se pri nas okrepčali, ponovno so 
se tukaj ustavili učenci osnovne šole Alojzija Šuštarja ter 
gimnazijci iz Idrije, mesec september pa pri nas tradicio-
nalno zaključujejo dijaki iz šolskega centra Velenje.

ODSTIRANJE DUHOVNOSTI IKON
Tečaj pisanja ikon pod vodstvom mag. Silve Božinove je 

obiskalo kar osem udeleženk, ki so tri dni, večinoma v tiši-
ni, ustvarjale svete podobe. Nekatere so že stalne udeležen-
ke in zato že vešče te umetnosti in izražanja duhovnosti, ki 
izvira iz vzhodnih krščanskih Cerkva, spet drugim je bil to 
prvi izziv. Svete podobe, ki so nastale izpod rok udeleženk, 
so bile ob koncu tečaja tudi blagoslovljene in pokajene s 
kadilom, kakor je to tudi v navadi pravoslavnih Cerkva.

POČITNIŠKO VESELJE V MARIANUMU
V času krompirjevih počitnic se je napolnila naša igral-

nica, pestre dejavnosti pa so zaposlile otroke in starše. Ve-
seli večeri ob dobrih »starih« družabnih igrah brez digital-
nih dodatkov, druženje ob pesmi in kramljanju, prijetno 
namakanje v termah in ustvarjanje z glino so poglobile 
medsebojne družinske vezi.

SREČANJE STAREJŠIH OBČANOV
V Zavodu Marianum se je na pobudo Društva upoko-

jencev Veržej in Občine zbralo  kakih 80 starejših občanov 
iz Veržeja, Bunčan in Banovcev. V Kovačičevi dvorani so 
jih pozdravili župan občine Veržej Slavko Petovar, direk-
tor Zavoda Marianum Peter Pučnik in predsednik društva 
upokojencev Veržej Ernest Arih. S krajšim kulturnim pro-
gramom so starejše razveselili otroci Vrtca Veržej. Dru-
ženje so nadaljevali pri kosilu v Penzionu Mavrica ter se 

poveselili ob zvokih harmonike, s plesom in sproščenim 
pogovorom. Tradicionalno srečanje se je končalo v poznih 
popoldanskih urah.

NAČRTOVANJE ANIMATORJEV SMC
Animatorji SMC Veržej so se z voditeljem Gregom 

zbrali v Mariboru, kjer so načrtovali svoje delo v novem 
šolskem letu in se pripravljali na programe za otroke in 
mlade. Predsednica društva SMC Suzana je pripravila di-
daktično usposabljanje zanje, Peter Pučnik pa je izposta-
vil lik animatorja kot srčnega človeka. Ogledali so si še 
Don Boskov center Maribor in se sprehodili do sosedov 
čez cesto.

KOLEKTIV ZAVODA MARIANUM NA PIKNIKU
Pisana skupina zaposlenih in sodelavcev iz Penziona 

Mavrica in Centra DUO se je najprej podala na mini izlet 
v Maribor. V Don Boskovem centru nas je sprejel direk-
tor Gašper Otrin in povedal nekaj o zgodovini ter delova-
nju salezijancev v župniji in mladinskem centru. Ogledali 
smo si novo cerkev sv. Janeza Boska, nato smo se podali v 
salezijanski mladinski center, se okrepčali in se dodobra 
razigrali. Po tej rekreaciji smo se ustavili še v novi cerkvi 
blaženega Antona Martina Slomška v Košakih. Medtem je 
Marko Štajner v domači peči na dvorišču Marijanišča že 
zakuril ogenj in pripravil okusne pice, ki smo se jih lotili 
takoj po vrnitvi. Kot se na pravem pikniku spodobi, smo še 
dolgo obsedeli za obloženimi mizami v sproščenem klepe-
tu in pesmi, podprti z zvoki harmonike.

Grega Valič, vodja Marijanišča

:: utrip marijaniš a in župnije

Vs
e 

fo
to

: a
rh

iv
 Z

av
od

a 
M

ar
ia

nu
m

 V
er

že
j



23 Fünkešnica 4/2015

VESELI DAN ROKODELSTVA, 19. 9. 2015
V sklopu Dneva odprtih vrat EU projekt, moj projekt se 

je predstavil tudi projekt Rokodelska akademija, ki je imel 
veliko pozitivnih učinkov v našem okolju. Tako smo tudi za 
ta dan odprtih vrat pripravili zanimivo dogajanje:
≈ V PIC-u (Promocijsko informacijski center) so ves čas 

dogajanja bile na voljo informacije – o projektu, rokodel-
stvu v čezmejnem področju in tudi novi perspektivi, ki je 
že v teku.

≈ V Rokodelski učni delavnici so se izvajale promocijske 
delavnice lončarstva in pletenja iz ličja.

≈ V Ekomuzeju smo predstavili interaktivne igre, ter s tem 
privabili predvsem družine z otroki. 

≈ S predavanjem v Puščenjakovi dvorani pa smo pritegnili 
predvsem strokovno javnost – skupaj s Centrom za šol-
ske in obšolske dejavnosti smo namreč izvedli seminar 
Rokodelstvo v okviru rednega šolskega izobraževanja.

≈ Pester dan sta zaključila prleška ustvarjalca Marko Kočar 
in Tadej Vesenjak, ki sta poskrbela za prijetno vzdušje in 
s svojim nastopom nasmejala prav vse.

MIHOLOVO IN JESENSKA RAZSTAVA 
ŠKOFJELOŠKIH ROKODELCEV, 27. 9. 2015

Že četrto leto zapored se je ob praznovanju farnega za-
vetnika, ki je letos potekalo 27. 9., odvil Miholov sejem. 
Občina Veržej kot nosilec projekta, sodeluje s številnimi po-
samezniki in organizacijami, ki vsak po svoje prispevajo h 
kakovostni izvedbi dogodka. Tako je bilo tudi letos. Zavod 
Marianum Veržej je poskrbel za številne ponudnike na stoj-
nicah, tako rokodelce kot ponudnike lokalnih proizvodov, 
domače kulturno društvo je pomagalo pri pripravi progra-
ma, gasilci so pomagali pri pripravi in pospravi šotora ter 
varovanju prireditve. 

Kljub vetrovnemu vremenu je prireditev obiskalo precej-
šnje število obiskovalcev, ki so imeli kaj videti in doživeti. 
Poleg rokodelcev na stojnicah, ki so prihajali praktično iz 
vse Slovenije, so na stojnicah društev in lokalnih ponudni-
kov lahko okusili in kupili lokalne dobrote. Že drugo leto 
tudi Prleško tünko, ki so jo ponujali certificirani ponudniki 
te odlične lokalne jedi. Društvo za zaščito in promocijo prle-
ških dobrot je tudi letos izvedlo ocenitev vzorcev in največ, 
vseh dvajset točk, podelilo Kmetiji Vargazon iz Cvena. 

Pri slovesni maši, ki je potekala v cerkvi sv. Mihaela, so 
člani folklornih skupin bili deležni blagoslova svojih oblačil 

in inštrumentov – po blagoslovu pa so naznanili veselo kul-
turno dogajanje na Miholovem odru, kjer so se predstavili z 
ljudskimi plesi. Otvoritev razstave škofjeloških rokodelcev in 
razglasitev rezultatov ocenjevanja prleške tünke in mesa iz 
zaseke so popestrile sekcije KD »Slavko Osterc« Veržej, med-
tem ko je sejemski kulturni program že tretje leto zapored 
zaključil MiHeC fest – festival otroških folklornih skupin.

Veselo je bilo – tudi zato, ker so za okusno hrano po-
skrbele Terme Banovci, pod okriljem Društva Kelih pa smo 
letos prvič pripravili tudi vinsko cesto, kjer so se predstavili 
lokalni vinogradniki.

Vsekakor je bilo dogajanje pestro in zanimivo ter ga ne 
gre zamuditi tudi v prihodnjem letu.

8. RAZSTAVA SLOVENSKIH JASLIC, OTROŠKIH 
JASLIC IN JASLIC MARIJE KASTELEC, 4. 12, 2015

Z 8. razstavo slovenskih jaslic Zavod Marianum Veržej 
sledi uspešnim predhodnim razstavam in ponovno združuje 
številne slovenske jasličarje in postavlja na ogled jaslice, ki jih 
še v Veržeju nismo videli. Z organizacijo razstave smo osre-
dnje gibalo na tem področju, ki vsako leto znova vzpodbudi 
ustvarjalce, predvsem pa preko natečaja pomurske osnovne 
šole in vrtce, da so ustvarjalni. Letos so, tudi zaradi osrednje 
razstavljavke, ki se loteva tudi izdelave jaslic iz čebeljega vo-
ska, imeli pred sabo zanimiv izziv, narediti jaslice na temati-
ko medu (medeno testo, satovje …) in ga smiselno vključiti v 
svoje jaslice. To jim je uspelo več kot odlično.  Zagotovo pa se 
bo pogled ustavil na jaslicah Marije Kastelec, ki izdeluje jasli-
ce iz klekljane čipke v tridimenzionalnem formatu. Razstava, 
ki boža naše srce in predvsem v tem predbožičnem času kaže 
bistvo božiča in praznikov. 69 jaslic, ki je napolnilo osrednji 
prostor Puščenjakove dvorane Centra DUO, si lahko do 7. 
1. 2016 ogledate vsak dan med 9. in 18. uro (tudi v nedeljo 
in ob praznikih). Vabljeni.   Ivan Kuhar

DOGODKI ROKODELSKEGA CENTRA VERŽEJ

:: naša dediš ina
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pa tudi  poskušanje blejske rezine ni izostalo. Na poti proti 
domu smo malo prepevali in se kakšnemu vicu iz srca na-
smejali.

Na predavanje o preventivi zdravja nas je povabilo pod-
jetje »MEDICAL TIN SOLUTION«, katerega osnovni na-
men je osveščanje in svetovanje, kako izboljšati kvaliteto 
zdravja pri določeni starosti. Ker je sponzor kril 70 % cene 
predavanja in ker smo med svojimi člani imeli

prijavljenih premalo udeležencev, so se tudi tokrat preda-
vanja udeležili člani iz treh društev upokojencev; Ljutomera, 
Križevcev in Veržeja.  Ker se je predavanje izvajalo v Baški 
na otoku Krku, smo to izkoristili kot tridnevni mini dopust.

V mesecu oktobru smo pričeli s čajanko, ki se odvija 
vsako prvo sredo v mescu ob 14. uri v prostorih Marijani-
šča. Vodstvu Marijanišča se iskreno zahvaljujemo za vso 
pomoč, ki smo je deležni. Vsi upokojenci prisrčno vablje-
ni. 

Kot je že tradicija, smo pod donatorstvom Občine Ver-
žej, organizirali svečano kosilo za starejše občane, ki je bilo 
v prostorih Marijanišča. Program so nam s pevskim nasto-
pom popestrili »malčki« iz otroškega vrtca Veržej, ki so tudi 
s svojimi risbicami razveselili vse udeležence. Hvala jim. 
Prav tako hvala vzgojiteljicam in g. Petru Pučniku, ki nam je 
s svojo harmoniko popestril veselo popoldne.

Na martinovanje smo se odpeljali na turistično kmetijo 
Benko, kjer se vedno odlično počutimo, saj nam postrežejo z 
dobro martinovo pojedino, glasbo in nepozabno kislo juho.

Omeniti pa moram tudi izvedbo »KRST MOŠTA«, ki ga 
v spremstvu ministrantke Danice in mošteka Vinka Kapun, 
požegna škof Ernest Arih. Že tradicionalno se z veseljačenja 
poslovimo s pesmijo.

V mesecu decembru se bomo poslovili od delovnega 
leta, s svečano večerjo, na kateri pogostimo srebrno in zla-
toporočence ter razdelimo pakete pozornosti upokojencem 
in varovancem starostnih domov. Pakete donirajo društva iz 
občine Veržej, zato se jim najlepše zahvaljujemo. Ernest Arih

PEKLI SMO KRUH

Člani in članice TD Banovci smo imeli nalogo, peko iz-
delkov iz kvašenega testa, v sklopu prireditve dobro-

te naših gospodinj, ki se odvija vsako leto med občinskim 
praznikom občine Veržej.

Prava mojstra za peko kruha sta v Banovcih naša doma-
čina Daniel in Irena Slavič. Nada, Drejč, Katja in  Tadej pa 
so pomagali in se učili.

Ko je zadišalo po pečenem kruhu, sem se spomnila 
mladosti, moje mame, gospodinj, ki jim je bilo to opravilo 
stalnica, saj so nekoč kruh pekle doma v krušni peči. Vsak  
teden po več kolačev. Ni bilo vsak dan sveže pečenega kru-
ha. Spomini na mladost so poskrbeli, da nam je ob prije-
tnem druženju čas hitro minil.

Pripravili smo črni, beli in sadni kruh, pletenico, kra-
pec, kvasenico, postržjačo, žemlje, kiflini, ajdova pogača in 
Danielova makova potica.

Uspelo nam je, bili smo prava ekipa, pohvalili so nas 
tudi člani TD Oplonica. Dobili smo povabilo na piknik, 
seveda s prošnjo, da jim spečemo domači kruh.

Jelka Klement, TD Banovci

DOGAJANJA V DU VERŽEJ

V programu društva smo si zadali, da bomo v drugi polo-
vici leta organizirali enodnevni izlet,

predavanje o preventivi zdravja, tridnevni mini dopust 
na morju, v Baški na otoku Krk, redne mesečne čajanke, pod 
donacijo občine pogostitev občanov Veržeja starejših nad 70 
let, martinovanje in pogostitev srebrno in zlatoporočencev 
na zaključku leta.

V juliju smo se udeležili pokrajinskega srečanja članov 
društev upokojencev Pomurja, ki je bilo v Radencih in med-
narodnega tekmovanja v pikadu, kjer sta se naši ekipi odlič-
no izkazali, saj je ženska ekipa osvojila srebrno medaljo, mo-
ška ekipa pa je med trinajst sodelujočimi ekip osvojil četrto 
mesto. Naš tekmovalec g. Marinič Milan je osvojil bronasto 
medaljo. Vsem iskrene čestitke.

Za enodnevni izlet smo se odločili in se odpravili na Go-
renjsko. Obiskali smo Marijo Pomočnico na Brezjah, kateri 
smo se priporočili, da nam ohrani zdravje in mirno življenje. 
Nadaljnja pot nas je privedla na Bled, kjer smo si ogledali 
muzejsko zbirko na gradu, nekateri so se napotili na blej-
ski otok in si poskusili uresničiti želje z zvonjenjem navčka, 

PREDSTAVITEV PROJEKTA NAZDRAVJE

Pomurska pokrajinska zveza društev upokojencev Mur-
ska Sobota je bila eden izmed pobudnikov pristopa 

k realizaciji omenjenega mednarodnega projekta NAZ-
DRAVJE, ki je sofinanciran s strani Norveškega finančne-
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nastopa na državnem tekmovanju, ki bo prihodnje leto v 
mesecu maju. 

Ne smemo pa pozabiti prav tako naših članov v dru-
gih dveh kategorijah, to je članov »A« (starost do 30 let) in 
članov »B« (starost nad 30 let), ki so prav tako dosegli nekaj 
odmevnih rezultatov v preteklem letu. Tako so člani »B« na 
tekmovanju GZ Ljutomer dosegli 3. mesto in se uvrstili na 
regijsko tekmovanje, kjer so dosegli solidno uvrstitev. Čla-
ni »A« so na tekmovanju GZ Ljutomer dosegli 4. mesto in 
jim je za las ušla uvrstitev na regijsko tekmovanje. Vendar 
pa članom »A« to ni vzelo volje, ampak jih je samo še spod-
budilo k še bolj trdemu in resnemu delu. Da so na dobri 
poti, so pokazali njihovi rezultati, ki so bili iz tekmovanja 
v tekmovanje boljši. Udeležili so se celo mednarodnega ga-
silskega tekmovanja ob dnevu zaščite in reševanja v M. So-
boti, kjer so v močni konkurenci dosegli odličen rezultat. 
Prav poseben uspeh pa jih je čakal na koncu tekmovalne 
sezone, ko so v Mekotnjaku prekosili vso konkurenco in 
osvojili 1. mesto, to jim je dalo še posebno zadovoljstvo in 
pogum za delo za naprej. 

Prav tako vas želimo obvestiti, da se občasno ob petkih 
izvajajo gasilske vaje na objektu stare trgovine, nasproti ga-
silskega doma. V kolikor se bo zakadilo zakadilo od tam 
– ne gori, ampak za vajo uporabljamo poseben dim, ki ni 
škodljiv za ljudi in okolico in je namenjen usposabljanju 
gasilcev. 

Iz napisanega gre razbrati, da se z načrtnim in vestnim 
delom da doseči še tako na videz nedosegljiv cilj. Za vse 
doseženo gre zahvala vsem članom omenjenih desetin, 
najmlajšim in njihovemu mentorju Bojanu za uspešno pri-
pravo ekipe, njihovim staršem, ki so nam zaupali otroke in 
jih vsak dan, ko so bile vaje tudi redno pripeljali do gasil-
skega doma.           Mihael Kolbl, predsednik PGD Veržej

GASILSKA ŽENSKA DESETINA

Nekoč je v našem društvu že delovala ženska deseti-
na. Vendar, ko so dekleta nekoliko odrasla, je nekako 

tudi zamrlo delo s članicami. Pred leti smo jih sicer po-
skušali ponovno uvesti in za delo navdušiti nekaj članic, 
vendar ni bilo prav posebnega odziva.

Letos pa so mamice ob tem, ko so vozile svoje otroke 
na gasilske vaje, večkrat postale in gledale delo gasilcev in 
tako je prišla ideja, da bi se tudi same rade preizkusile v 

ga mehanizma (SI05) in traja od 3. 2. 2015 do predvidoma 
30. 4. 2016. Nosilec projekta je Center za zdravje in razvoj 
Murska Sobota s partnerji: ZDUS in PZDU, TRS, EMO-
NIKUM, DOSOR in OBČINA RAZKRIŽJE. Odgovorna 
vodja projekta je Mojca Makovec Haložan.

Glede na število sodelujočih partnerjev, je realizacija 
dela uresničitve projekta razdeljena po področjih, ki jih 
posamezni partner strokovno obvlada.

Cilji projekta so: 
Razviti programe za pripravo na starost, Vzpostaviti 

medsektorsko podporno mrežo za skrb za starejše, Zmanj-
šati razlike med domačo in institucionalno oskrbo – zdra-
vstveno in socialno.

Prostovoljci, člani društev upokojencev, bomo anoni-
mno zbirali podatke o aktivnem staranju starejših v občini, 
ki bo temeljila na potrebah novih - svežih upokojencev za 
zdravo in aktivno staranje.

V projektu bodo naši prostovoljci s pomočjo ankete 
zbrali podatke o starejših od 69 let, o njihovih vsakodnev-
nih potrebah, ki jim omogočajo samostojno in kakovostno 
življenje. Zbrani podatki bodo omogočili v projektu zasta-
viti celovit program pomoči starejšim v Pomurju.  

Ernest Arih 

DELO V PGD VERŽEJ

Delo gasilcev ni samo gašenje požarov in posredovanje 
ob naravnih in drugih nesrečah, temveč tudi sodelo-

vanje na tekmovanjih, kjer pridobivamo dodatno znanje, 
izkušnje in se spoznavamo z novo tehniko. Tega se dobro 
zavedamo tudi v našem društvu, zato smo zadnje čase ve-
liko namenili izobraževanju in vajam v vseh kategorijah 
našega članstva.

Veseli nas, da vam tako lahko zopet postrežemo z nekaj 
odmevnim dosežki našega društva v zadnjem času. Vedno 
bolj je vidno, kako pomembno je delo z mladimi in kako se 
le-to obrestuje, če k temu delu pristopiš resno, odgovorno 
in z določenim ciljem. Tako smo si tudi v našem društvu 
zadali cilj, da z našimi pionirji in člani dosežemo odmeven 
rezultat, na katerega bomo lahko vsi skupaj zelo ponosni. 

Pionirji, naši najmlajši gasilci, so prav gotovo tisti, kate-
ri si zaslužijo še posebno zahvalo za delo in dosežene rezul-
tate v preteklem letu. Če bi nam kdo na začetku leta rekel, 
da se bomo z njimi letos kar v dveh različnih tekmovanjih 
uvrstili na državno tekmovanje, bi ga verjetno samo čudno 
pogledali. Vendar se je zgodilo prav to, da so, ne samo nas, 
ampak prav vse presenetili z odličnimi rezultati. V začetku 
leta so na kvizu gasilske mladine, kjer je potrebno obilo te-
oretičnega znanja na nivoju pomurske regije dosegli odlič-
no 3. mesto in se uvrstili na državni kviz v Kranj, kjer so 
dosegli prav tako odličen rezultat. 

Na tekmovanju Gasilske zveze Ljutomer so dosegli 
odlično 1. mesto in si s tem rezultatom priborili pravico 
nastopa na regijskem tekmovanju, ki je bilo v Lipi. Tam 
so zopet dosegli odlično 2. mesto in si priborili pravico 
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Drugega decembra 2015 se je v  sinagogi v Lendavi 
odvijalo 20. srečanje pomurskih turističnih delavcev. 

Navzoče sta poleg predsednice Pomurske turistične zveze 
Barbare Kolenc, nagovorila še predsednik Turistične zve-
ze Slovenije Peter Misja in župan občine Lendava Anton 
Balažek. Ker v letošnjem letu praznuje kar nekaj društev 
obletnico delovanja, so bila podeljena priznanja za večle-
tno delo na področju turizma, ki je zahvala in  vzpodbuda 
za nadaljnje uspešno delo društev. Med njimi je TD Ba-
novci prejelo priznanje in zahvalo za 20 letnico delovanja. 
Priznanje je podelila predsednica PTZ  Barbara Kolenc. 
Čestitke vsem članom TD Banovci.

Jelka Klement

Prihaja najlepši čas, prihaja adventni čas, čas poln pri-
čakovanj in veselja. Advent s svojo svetlobo in toplino 

napoveduje božič in novo leto ter prežene sivino tega le-
tnega časa.

Na predlog Anice Osterc, ki je dala pobudo, smo se tudi 
mi v Bunčanih odločili, da spletemo adventni venec, saj 
predstavlja simbol upanja, ljubezni in povezanosti.

V nekaj dneh je stekla akcija. Pritegnila je vaščane, ki 
so se dela lotili z velikim veseljem in zagnanostjo. Smreko 
s srebrnimi vejami je darovala družina Pihler Alojza. Sam 
venec večjega obsega je nastal v garaži pri župojnovih v 
rekordnem času. Naslednji dan pa ga je moška in ženska 
ekipa prenesla pred vaško kapelo, kjer se je izoblikoval in 
dobil lep videz. Poseben čar mu dajejo štiri adventni sveče. 
Te bodo 4 tedne izžarevale svetlobo in toplino, ki se bo na-
selila v vsak dom v Bunčanih in nas povezovala, prazniki 
pa bodo bolj topli in svetli.

gasilstvu. Seveda smo bili te ideje zelo veseli in ponosni, da 
se počasi širi krog ljudi, ki verjame v dobro delo gasilcev. 

V prvi vrsti je namen dela članic predvsem druženje in 
ob tem še spoznavanje in učenje gasilskih veščin. Vemo, da 
so danes ženske razpete med obveznosti v službah in po-
tem še doma, vendar pa upamo in verjamemo, da si vsaka 
lahko najde na teden 1 ali 2 uri časa za druženje in se ob 
tem še kaj koristnega nauči. 

Članice so za delo poprijele zelo resno in korektno ter 
pridno vadijo skozi leto. Sedaj v zimskem času pa vsak pe-
tek tudi obiskujejo telovadnico v osnovni šoli, kjer se ob 
družabnih igrah z žogo in brez nje tudi razgibavajo. Da 
mislijo resno, so pokazale tudi s tem, ko so se odločile, 
da bodo same zbrale denar za nove delovne gasilske uni-
forme. Podale so se odločno v zbiranje prostovoljnih pri-
spevkov za nakup omenjenih uniform in bile pri tem tudi 
zelo uspešne, saj so zbrale lepo vsoto za uniforme, kar pa 
je zmanjkalo, bo prispevalo društvo samo. Zato mi dovo-
lite, da se vsem tistim, ki ste finančno pomagali pri nabavi 

omenjenih ženskih oblek v imenu članic in našega društva 
prav iskreno še enkrat zahvalim. 

Na koncu bi rad v imenu društva povabil še več mladih 
članov in članic, da se nam pridružijo in z nami ustvarjajo 
podobo društva, ki piše že več kot 130 letno zgodovino. 

Mihael Kolbl, predsednik PGD Veržej

PRIZNANJE ZA TURISTIČNO DRUŠTVO BANOVCI

ADVENTNI VENEC TUDI V BUNČANIH

Pletenjem adventnega venca bo postala tradicija, s kate-
ro bomo  navdušili tudi naše otroke.  

Danica Gregorinčič
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:: športni utrip

Rezultati jesenskega dela ekip, katere nastopajo na dr-
žavnem nivoju (člani, mladinci, kadeti in starejši deč-

ki) so presegli naša pričakovanja.
Članska ekipa je jesenski del prvenstva v 2. SNL konča-

la na odličnem tretjem mestu. Pomembno je nadaljevanje 
odličnega dela trenerja Zlatka Gaborja s svojo strokovno 
ekipo. Posebej nas veseli povabilo mladih igralcev Mate-
ja Voka ter Tadeja Čuka na priprave reprezentance U-21. 
Kadetska in mladinska ekipa sta odigrali kar 18 tekem v 
jesenskem delu prvenstva v 1. SKL/SML. Prehod v najvišji 
rang in igranje proti najboljšim slovenskim klubom je bila 
nova izkušnja. V spomladanskem delu prvenstva jih čaka 
težka borba za obstanek v elitnem društvu. Sekcija starej-
ših dečkov U-15 je na lestvici 1. lige na odličnem tretjem 

mestu, kar je najvišja uvrstitev odkar nastopajo v najvišjem 
rangu tekmovanj. 

Odlični rezultati so posledica kakovostnega dela tre-
nerjev (Gabor, Zemljič, Fajdiga, Baligač), širokega izbora 
igralcev, vestnega dela na treningih ter korektnih medse-
bojnih odnosov. Veliko je k temu pripomogla organizacija 
zimskih priprav v hrvaškem letovišču Umag.

Veseli nas tudi veliko število igralcev v mlajših selek-
cijah (od U-7 do U-13), katere vodijo mladi perspektivni 
trenerji.

V zimskem obdobju (december, januar) igralci veči-
noma nimajo klubskih obveznosti. Vodstvo kluba pa bo 
imelo kar precej dela z ustvarjanjem pogojev za nadaljnje 
uspešno delo.               Dušan Magdič

DOGAJANJA V ŠD NK VERŽEJ

2. S. ČLANSKA NOGOMETNA LIGA , SEZONA 15/16, JESEN
REZULTATI NK FARMTECH VERŽEJ
 Krog Domači : Gosti Rezultat

 01. Farmtech Veržej - Kalcer Radomlje 2:2
 02. Šenčur - Farmtech Veržej  2:3
 03. Farmtech Veržej - Drava 1:2
 04. Farmtech Veržej - Zarica 0:1
 05. Dob - Farmtech Veržej 2:2
 06. Farmtech Veržej - Aluminij 3:3
 07. Tolmin - Farmtech Veržej 1:2
 08. Farmtech Veržej - Ankaran  3:0
 09. Triglav - Farmtech Veržej 1:1
 10. Kalcer Radomlje - Framtech Veržej 1:0
 11. Farmtech Veržej - Šenčur 1:1
 12. Drava - Farmtech Veržej  2:4
 13. Zarica - Farmtech Veržej 0:1
 14. Farmtech Veržej - Dob 0:2
 15. Aluminij - Farmtech Veržej 2:2
 16. Farmtech Veržej - Tolmin 4:1

LESTVICA
 Klub Tekme Z N P Goli Točke

1. Kalcer Radomlje 16 9 4 3 30:14 31
2. Drava Ptuj 16 8 4 4 24:21 28
3. Farmtech Veržej 16 6 6 4 24:25 24

1. SLOVENSKA KADETSKA LIGA, SEZONA 2015/16, JESEN
REZULTATI NK FARMTECH VERŽEJ
 Krog Domači : Gosti Rezultat
 01. Farmtech Veržej - Domžale 0:2
 02. Farmtech Veržej - Celje 2:4
 03. Farmtech Veržej - Triglav 2:2
 04. Rudar Velenje - Farmtech Veržej 1:3
 05. Farmtech Veržej - Interblok 0:1
 06. Olimpija - Farmtech Veržej 2:0
 07. Farmtech Veržej - Krka 2:1
 08. Maribor - Farmtech Veržej 3:0
 09. Farmtech Veržej - Šampion 3:0
 10. Gorica - Farmtech Veržej 2:2
 11. Farmtech Veržej - Aluminij 0:2
 12. Farmtech Veržej - Bravo Publikum 0:1
 13. Bilje - Farmtech Veržej 0:1
 14. Farmtech Veržej - Krško 1:2
 15. Koper - Farmtech Veržej 3:0
 16. Domžale - Farmtech Veržej 6:1
 17. Celje - Farmtech Veržej  2:0
 18. Triglav - Farmtech Veržej 2:0

LESTVICA
 Klub Tekme Z N P Goli Točke
1. Krško 18 12 4 2 39:12 40
2. Aluminij 17 11 3 3 27:10 36
13. Farmtech Veržej 18 4 2 12 17:36 14
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Končal se je spomladanski del Medobčinske lige male-
ga nogometa na travi, ki poteka pod okriljem Športne 

zveze Križevci. Minila je polovica tekmovanja, za katerega 
pa lahko rečemo, da je bilo zelo zanimivo. 

ŠD BUNČANI PO POLOVICI PRVENSTVA NA ČETRTEM MESTU

Spredaj od leve: Alen Rantaša, Patrik Kodba, Elias Laissani, Nino Čurman, Luka Pihler, Aljaž Tušak, Patrik Gregorinčič, Jaka 
Grantaša. Zadaj od leve: Jožef Tušak (predsednik), Boštjan Puhar (trener), Alex Kodba, Borut Lukač, Lukas Gregorinčič, Uroš 
Pihler, Alen Lebar, Mitja Kolbl, Dominik Štrakl, Sebastjan Šumak. Manjkata: Niko Kreft in Tilen Nemec.

Fo
to

: J
ur

e 
Le

ge
n

SANACIJA GLAVNEGA NOGOMETNEGA IGRIŠČA

Začela so se obsežna sanacijska dela na travnati površi-
ni glavnega igrišča. Za izčrpano površino, na kateri se 

odvijajo vsi treningi ter tekme vseh selekcij, je bila obnova 
nujnost. Celotna površina se bo letos prezračila, prečisti-
la in nasula s peskom. Spomladi se bo zasadila trava nove 
generacije. Istočasno bodo opravljena  pripravljalna dela 
za avtomatsko namakanje. Železne gole (častitljiva starost 
40 let) bodo zamenjali aluminijasti z belimi mrežami z ze-
lenim odtenkom. Stadion bo dobil elektronski semafor. V 
funkciji sta tudi že novi prostorni slačilnici. V fazi idejne 
zasnove je veliko  igrišče z umetno travo, katerega realiza-
cija bi se naj zgodila v letu 2017. Še vedno pa ostaja potreba 
po pomožnem igrišču z naravno travo. Vse to bo pripomo-
glo k izboljšanju pogojev za treninge in tekme, ki so nujno 
potrebni za potrditve odličnih rezultatov, ki jih v zadnjih 
letih dosegajo veržejske ekipe.

Dušan Magdič

1. S.L. STAREJŠIH DEČKOV U-15, SEZONA 2015/16, JESEN
REZULTATI NK FARMTECH VERŽEJ
 Krog Domači : Gosti Rezultat
 01. Farmtech Veržej - Krško 0:0
 02. Farmtech Veržej - Gerečja vas 4:0
 03. Rudar Velenje - Farmtech Veržej  1:2
 04. Farmtech Veržej - Maribor Tabor 2:0
 05. Aluminij - Farmtech Veržej 5:0
 06. Farmtech Veržej - Dravinja 4:1
 07. Šampion - Farmtech Veržej  2:3
 08. Farmtech Veržej -Maribor 0:2
 09. Žalec - Farmtech Veržej  0:6
 10. Drava - Farmtech Veržej 0:0
 11. Farmtech Veržej - Aha Bistrica 0:1
 12. Dravograd - Farmtech Veržej 0:0
 13. Farmtech Veržej - Celje 2:0
 14. Krško - Farmtech Veržej 1:2
 15. Gerečja vas - Farmtech Veržej  0:4
LESTVICA
 Klub Tekme Z N P Goli Točke
1. Aluminij 15 13 2 0 74:5 41
2. Maribor 15 13 2 0 59:4 41
3. Farmtech Veržej 15 9 3 3 29:13 30
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Kasači iz Veržeja v letošnjem letu niso dosegali rezulta-
tov, kakršnih smo bili vajeni izpred nekaj let. Razlogov 

za to je več, od tega da so se nekateri prenehali intenzivne-
je ukvarjati s treningom in tekmovanji (tukaj pogrešamo 
predvsem Šonajeve), do t.i. menjave generacij, kjer se sta-
rejši konji počasi poslavljajo, mladi pa si svoje tekmovalne 
poti še niso dokončno utrli.

Kljub temu je potrebno izpostaviti uspehe posamezni-
kov, ki niso zanemarljivi. Izvrstno je letos debitiral Rožle 
iz hleva Branka Seršena. V trinajstih nastopih je zabeležil 
3 zmage ter po 2 drugi in tretji mesti. Za svoja rosna 3 leta 
je postavil zelo dobre osebne rekorde, tako na kratko kot 
na dolgo stezo. V državnem prvenstvu je za las zaostal za 
odličji in pritekel na četrto mesto, a še bolj vzpodbuden je 
bil zadnji nastop pred domačimi gledalci, ko je najboljše-
ga konja generacije Luther Kinga ogrožal vse do cilja in z 
izvrstnim dosežkom 1:17,9 ter drugim mestom kronal le-
tošnjo sezono ter napovedal resen boj v prihodnji sezoni v 
derbiju. Branko Seršen, njegov trener in voznik, si želi iti 
čisto do konca. »Seveda računamo na zmag v derbiju, to so 
sanje vsakega, ki trenira kasače. Mislim, da je Rožle sposo-
ben tega podviga, ne glede na izredno kvaliteto trenutno 
prvega favorita. Če zmagava, bom v Veržeju priredil veliko 
zabavo pod šotorom pred občino!« še doda v smehu.

Že v prejšnji številki smo pisali o uspehu Leonidasa OZ, 
ki je za hlev Reneja Hanžekoviča letos osvojil Šampionat 
Slovenije. Temu je septembra dodal še zmago iz Stožic, kjer 
ga je vozil sam trener Rene Hanžekovič. 

Iz Avstrije kar nekaj dobrih rezultatov prinaša trener 
Davorin Puhar. Riki Way Alar je maja v dveh tednih na 

dunajskem hipodromu zabeležil prvo in drugo mesto. 4. 
avgusta v Badnu je na prestižnih PMU dirkah zabeležil 
zmago mladega Rey Alarja (vozil ga je Jože Sagaj ml.) in 
še odlično tretje mesto Riki Way Alarja (prav tako z vozni-
kom Sagajem).

Z izkupičkom zmage sta letošnje leto sklenila Pinter 
(slavil je na derbi dan 6. 9. v Ljubljani), katerega trener Jože 
Osterc je vajeti v dirki zaupal Dušanu Zorku, in Dante MS 
iz hleva Brunčevih, sicer pa pod strokovnim nadzorstvom 
izkušenega vozača Branka Seršena. V samo osmih štartih 
je k zmagi, 18. 10. v Ljutomeru, dodal še 3 druga in eno 
tretje mesto.

Lahko se pohvalimo, da v Veržeju trenira letos najbolj-
ši konj v Sloveniji, ki mu boginja fortuna ni namenila niti 
ene zmage. To je Vic Attack lastnika Alfreda Hossmanna, 
sicer v treningu pri Reneju Hanžekoviču. Vic Attack je le-
tos tekel izvrstno, a zmaga je ostala zakleta. V 16 štartih je 
dosegel kar 7 drugih in 5 tretjih mest, zaslužil skoraj 3 tisoč 
evrov in dosegel čas 1:15,3!

V tej kategoriji najdemo še kar nekaj naših konj, ki so 
letos tekli zalo solidno, a ostali brez prvega mesta: Prudy 
(Vito Šadl) – 5 drugih, 5 tretjih mest; Luxus (Branko Ser-
šen) – 4 druga in dve tretji mesti; Rosso (Franc Cimerman) 
– 3 druga, 4 tretja mesta; Lady Luna (Rene Hanžekovič) – 2 
drugi, 3 tretja mesta; Louise Luna (Rene Hanžekovič) – 4 
tretja mesta; Home By Ten (Saša Seršen) – 3 tretja mesta.

Če sklenemo, je bila letošnja sezona sicer dobra, a kot 
omenjeno, ni dosegla nivoja nekaterih prejšnjih let. Kljub 
temu, se lahko Veržejci nadejamo, da bomo avgusta peli in 
plesali pod šotorom pred občino.     Vito Šadl

MANJ USPEŠNA KASAŠKA SEZONA 2015, A Z RAZLOGI ZA OPTIMIZEM
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Članska ekipa ŠD Bunčani je v prvi polovici tekmova-
nja pokazala veliko dobrih predstav in dokazala, da so v le-
tošnji sezoni v veliko boljši formi kot preteklo leto. Domači 
nogometaši tako na zimski premor odhajajo s petimi zma-
gami, tremi porazi in eno neodločeno tekmo. V spomla-
danski del sezone bodo štartali iz četrtega mesta in z enako 
število točk (16) kot tretje uvrščeno moštvo ŠD Kalinovjak 
iz Bučelovec. V drugi polovici tekmovanja bo svojo strel-

sko formo nadaljeval napadalec Alen Lebar, ki je trenutno 
z dvanajstimi zadetki tretji na lestvici strelcev.

Po besedah predsednika društva Jožefa Tušaka, cilj 
društva ostaja uvrstitev med prve tri po koncu prvenstva. 
Tako lahko domačim igralcev po prikazanih predstavah 
samo čestitamo in jim zaželimo veliko novih zmag v drugi 
polovici tekmovanja.

Dominik Štrakl

:: športni utrip
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:: izobraževalni koti ek

V nekem članku sem zasledila, da se prva proizvedena 
plastika še vedno ni razgradila, kar je bil strašljiv po-

datek (čeprav mi v bistvu ni povedal nič novega). Kakšno 
škodo Zemlji in vsem bitjem, ki bivamo na njej, povzroča 
plastika, najbrž ni potrebno posebej poudarjati. Ob vsej 
tej zaskrbljenosti sem zasledila tudi zgodbo o Američanki 
Lauren Singer, ki zadnji dve leti živi tako, da ne proizvede 
skoraj nič odpadkov – oziroma ima svoje odpadke zadnjih 
dveh let shranjene v kozarcu za vlaganje.

Na njenem blogu (http://www.trashisfortossers.com/) 
in nekaterih ostalih spletnih straneh prebiram zgodbe o ta-
kem načinu življenja. Tukaj vam predlagam le nekaj spre-
memb, ki zmanjšajo porabo plastike in posledično tudi 
njeno proizvodnjo. In najpomembneje, zmanjšajo onesna-
ževanje okolja.

Plastične vrečke zamenjajte za tiste iz blaga in vsaj eno 
imejte vedno zraven, kadar greste v trgovino, da ne bo po-
trebno kupovati nove – plastične.

Namesto plastičnih palčk za ušesa uporabljajte tiste iz 
papirja, ali pa si ušesa enostavno očistite z vlažno krpo ali 
brisačo.

Papirnati robčki in brisače so resda – papirnati, ampak 
so navadno pakirani v plastičnih folijah. Tem se lahko izo-
gnemo tako, da uporabljamo brisače in krpe iz blaga, prav 
tako pa tudi robčke iz blaga (se jih še spomnite?).

Zobna pasta je navadno pakirana v plastični tubi, ki se 
jo težko predela ali pa se je sploh ne da. Ampak, ali ste 
vedeli, da si lahko zobno pasto naredimo doma? Zmeša-
mo 2 žlici kokosovega olja in 1 žlico sode bikarbone (po 
okusu lahko dodamo kakšno eterično olje, npr. poprovo 
meto, lahko pa tudi mleti črni poper). Okus sicer ni enak 
zobnim pastam iz trgovine, vendar se ga hitro navadimo, 
pa še sestavine so popolnoma naravne brez raznih snovi, 
ki jih ne smemo zaužiti. Alternativa je tudi zobna pasta v 
obliki zobnih tabletk, ki jih lahko kupite v trgovinah Lush 
(in morda še kje), kjer prodajajo še ostalo kozmetiko, veči-
no popolnoma brez plastične embalaže (npr. tudi trdi šam-
poni za lase, deodoranti in podobno).

Tudi plastične zobne ščetke so težavne za reciklažo. Na 
internetu se najdejo kakšne lesene alternative, v naših trgo-
vinah pa jih še nisem zasledila.

Prav tako se lahko izognemo razni embalaži od čistil in 
hišo očistimo z naravnimi stvarmi – soda bikarbona in beli 
kis bosta opravila odlično delo.

Veliko nepotrebne plastike se proizvede tudi za uste-
kleničeno vodo. Zanimivo je, da jo še zmeraj kupujemo, 
čeprav je vsaj trikrat dražja od tiste, ki priteče skozi pipo. 
Prav tako pa je že znano dejstvo, da je za proizvodnjo 1l 
ustekleničene vode potrebno 3l vode. Zato je ceneje in bolj 
ekološko, če si vodo doma nalijemo v steklenico in si jo 
nesemo s seboj na pot.

To so le nekateri drobni koraki, ki jih lahko naredimo 
na poti zmanjšanja plastičnih odpadkov. Večino navedenih 
stvari sem prebrala na zgoraj omenjenem blogu, tam pa 
lahko najdete še kakšne druge nasvete ter recepte za stva-
ri, ki si jih lahko izdelamo doma (npr. deodorant, pralni 
prašek, nasveti za čiščenje doma, ...) in tako zmanjšamo 
porabo plastike.

Suzana Puhar

ALTERNATIVE PLASTIKI
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NAPOVEDNIK DOGODKOV V OBČINI VERŽEJ :: DECEMBER 2015 - MAREC 2016

Za podrobnejše informacije nas lahko  
obiščete tudi na sedežu TIC-a Veržej  
(pon–pet: 9.00–15.00, sob: 9.00–12.00).

T: +386 51 654 778 
E: ticverzej@gmail.com 
W: www.centerduo.si/tic

:: napovednik

TIC Veržej
Puščenjakova 1 
SI - 9241 Veržej

DATUM URA DOGODEK VSEBINA LOKACIJA ORGANIZATOR

4. 12. 2015 – 
2. 2. 2016 8. Razstava jaslic

8. Razstava slovenskih jaslic, 
otroških jaslic in jaslic Ane 
Kastelec

Rokodelski center 
DUO Veržej

Zavod Marianum 
Veržej

22. 12. 2015 16:00
Božično-novoletni 
kulturno-zabavni 
večer doma

Kulturno-zabavni večer s 
programom ter slavnostna večerja 
vseh otrok in zaposlenih 

Vzgojni dom Celotna domska 
skupnost

26. 12. 2015 9:30 Blagoslov konj Tradicionalno žegnanje konjev  
ob sv. Štefanu 

Cerkev  
sv. Mihaela

Župnija Veržej in 
konjerejci

26. – 29. 12. 
2015 Trikraljevska akcija Obisk kolednikov po domovih Veržej, Banovci, 

Bunčani 
Frančiškovi otroci, 
župnija Veržej

27. 12. 2015 19:00 Kulturna prireditev 
Oglote o Veržencih

Prireditev ob izidu 2. knjige Janeza 
Ferenca z naslovom Oglote o 
Veržencih. Na prireditvi bodo 
nastopile skupine kulturnega 
društva in gostje.

Dom kulture  
v Veržeju

Kulturno društvo 
Slavko Osterc 
Veržej

29. 1. –  
31. 1. 2016

Pevski vikend za 
otroške pevske zbore

Druženje in strokovno delo za 
otroške in mladinske pevske 
zbore.

Marijanišče Veržej Zavod Marianum 
Veržej

30. 1. 2015 18:30 Občni zbor PGD 
Veržej Občini zbor Gasilski dom 

Veržej PGD Veržej

31. 1. 2016 9:30 Praznična sv. maša Praznovanje sv. Janeza Boska Cerkev  
sv. Mihaela

Župnija in Zavod 
Marianum Veržej

Januar 2016
Prvenstvo doma v 
smučarskih tekih 
otrok

Tekmovanje posameznikov v teku 
na smučeh

Bližnja okolica 
vzgojnega doma

Mateja Rus in ostali 
vzgojitelji

Januar 2016 Literarni natečaj 
vzgojnega doma

Literarno ustvarjanje ter izbira 
najbolj izvirnih prispevkov. Vzgojni dom Vzgojitelji 

5. – 7. 2. 2016 Lepo je res na deželi Družabni vikend za kmete Marijanišče Veržej Zavod Marianum 
Veržej

6. 2. 2016 Pustno rajanje

Družinsko druženje, igre in 
kramljanje ob domačih dobrotah. 
Izbrali bomo dve najboljši maski: 
med starši in med otroki.

Marijanišče Veržej Zavod Marianum 
Veržej

Februar 2016 Kulturni praznik in 
kviz

Kviz iz znanja o Francetu 
Prešernu, njegovem življenju in 
delu

Vzgojni dom Vzgojiitelji

Februar 2016
Proslava ob 
slovenskem 
kulturnem prazniku

Proslava ob slovenskem 
kulturnem prazniku

Dom kulture  
v Veržeju Občina Veržej

21. – 23. 2. 
2016

Ministrantske 
duhovne vaje

Počitniško, zimsko, duhovno, 
družabno srečanje za ministrante 
in ministrantke

Marijanišče Veržej Zavod Marianum 
Veržej

26. – 28. 2. 
2016 Duhovne vaje 9+ Družabni vikend za deveti razred 

in srednješolce Marijanišče Veržej Zavod Marianum 
Veržej

27. 2. 2015 Leščečkov ples Družabni dogodek, ki ga 
pripravlja sekcija Leščeček. Terme Banovci KD Slavko Osterc 

Veržej, FS Leščeček

Marec 2016 Materinski dan naj 
bo letos dan staršev

Ustvarjanje na temo:  
mati-oče-starši/rejniki Vzgojni dom Vzgojitelji

11. 3. 2016 18:00 Kovačičev večer Dogodek posvečen obeležitvi  
dr. Kovačiča

Kovačičeva 
dvorana

Zavod Marianum 
Veržej

18. 3. 2016 11:00 8. Razstava pirhov 8. Razstava pirhov in tehnike 
krašenja pirhov

Rokodelski center 
DUO Veržej

Zavod Marianum 
Veržej

19. 3. 2016 19:00 Koncert Vokalne 
skupine Leščeček Koncert Vokalne skupine Leščeček Dom kulture v 

Veržeju
KD Slavko Osterc 
Veržej, FS Leščeček

http://www.centerduo.si


TIC Veržej  Puščenjakova ulica 1  9241 Veržej   051 654 778  center.duo@marianum.si  www.marianum.si
Turistično narodopisno društvo Razkrižje  Šafarsko 42  9246 Razkrižje   02 584 99 12   tic@razkrizje.si   www.razkrizje.si
Turistično društvo Banovci  Banovci  9241 Veržej    041 722 901   jelka.klement@gmail.com 
Sava Turizem d. d., Terme Banovci  Banovci 1a  9241 Veržej   02 513 14 65  www.terme-banovci.si

2015/16
Prlekija

bozicna

Razstava 
slovenskih jaslic

V PUŠČENJAKOVI DVORANI  
CENTRA DUO VERŽEJ

od 4. 12. 2015 do 6. 1. 2016 
vsak dan (tudi ob nedeljah in praznikih) 

od 9. do 18. ure

od 7. 1. do 2. 2. 2016 
ob delavnikih od 9. do 15. ure 
ob sobotah od 9. do 12. ure  

Ob nedeljah in praznikih 
po dogovoru.

Predstava 
Božična noč 

PRI IVANOVEM IZVIRU NA RAZKRIŽJU

na sveti večer,  
v četrtek, 24. 12. 2015 ob 19. uri  

(takoj po predstavi polnočnica  
v bližnji romarski cerkvi  
sv. Janeza Nepomuka)

v soboto, 2. 1. 2016, ob 18. uri

Božična vas
V NASELJU BANOVCI

od 12. 12. 2015 do 8. 1. 2016 

Slavnostni prižig luči  
in otvoritev jaslic bo  

v soboto, 12. 12. 2015 ob 18. uri

Božični 
koncert

PRED TERMAMI BANOVCI

v soboto, 19. 12. 2015 
ob 19.30 uri 

v organizaciji TD Banovci
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